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Editorial 

Caixa Tarragona 

Plaça Església - ULLDECONA 

. 4 --

Era l'any 99 quan Brindisi va dir: "transitamos por una corni
sa". Ramió, llavors president de la federació de penyes, bra
mava: "es té que canviar l'entrenador" . Dani, ja president , 
responia: "amb ell estem consolidant un projecte, el de can
tera". Responia Ramió: "Aquest projecte és del club, no d'un 
entrenador puntual". Ara no sento la veu de Ramió. On ets 
Josep? 

Durant el set anys que han passat hem continuat passejant 
per aquell lloc tan perillós que ens deia Brindisi, però sense 
projecte, incloent-hi moments en els que ens vam assomar al 
precipici; juny de 2003 i maig de 2004 contra el Múrcia. Fins 
que arribem al tretze de maig d'aquest any .. . Aquella terrible 
nit, l'espanyolisme en ple, l'institució sencera, vam canviar la 
cornisa per una fulla de navalla, degudament esmolada, per 
passejar-nos descalços. La ferida era terrible. L'espanyolisme 
es dessagnava a "xorros" sense poder parar l'hemorràgia ... 
Finalment, amb els dos peus a l'UVI i respiració assistida, va 
arribar el miracle. Gol de Coro, vas salvar l'institució noi. Es 
controla l'hemorràgia. Amb greus ferides, i més d'un amb 

Jeroni castell, president de 1a Penya Blanc-i-Blava d'Ulldecona problemes de respiració reals, tots cap a casa. No es podia 
ni protestar. L'espanyolisme ja no tenia forces per a més. 

l ara qué?. És la pregunta que ens fem tots. Difícil resposta. 
Crec que ningú, ni els més fidels al "danisme" es refien ja de 
que les coses canvien. Els més escèptics, m'incloc, ho veiem 
absolutament impossible. Ara ens diran, ja ho estan fent, que 
han après la lliçó, que no passarà mai més, faran una, un 
altra, oda al populisme, passejaran la Copa, gran alegria que 
no pot tapar el fracàs, no en vull cap mes al preu d'aquesta!!! , 
casa per casa. Parlaran de Cornellà, que no té les ll icències, 
de projecte esportiu, probablement de cantera, aquella de 
la "cornisa" de Brindisi, que es va convertir en una bogeria 
de fitxatges, més de setanta la majoria infumables ... En fi: el 
de sempre. Qualsevol cosa mentre ells puguin continuar cò
modament asseguts i refregant-se en el seu "ego" personal 
que els importa molt més que el sentiment de la gent. Estic 
cansat de la mentida en la que s'han instal·lat els directius, 
tant sols per continuar sobrevivint. Com poden vendre fra
cassos tan grans com si foren èxits?. Estem cansats de que 
ens enganyin dient que la salvació contra el Múrcia era un 
èxit, que el crèdit sindicat es un èxit , es la mala sortida d'un 
desgavell econòmic i esportiu, i ara, això faltava, que aquesta 
temporada es de "notable" . 

Em sento impotent, com molts. Veig com tracten aquest 
club, al que tant est imem, i em fa mal. He vist plorar de pànic, 
de tristesa, d 'impotència i de ràbia, al meu fill, a la meva ne
boda, als meus amics, als companys de penya, al espanyo
lisme sencer .. .. i no puc fer res. Que fort!!! l se, no en tinc cap 
dubte, que no tindran la dignitat de marxar. De deixar, que 
uns altres, qui sigui , ho intenten fer millor. Hi ha massa inte
ressos. No busquin en aquesta editorial, la reivindicació d'un 
"opositor". No, no es això. Busquin, ho trobaran en facilitat , el 
sentiment d'un "perica" que, com molts, d'aquest sentiment 
n'ha fet una forma de viure i li estan acabant l' il. lusió. 

Jeroni Castell Vidal 
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Sall Jtacions 

Núria Ventura, Alcaldessa d'Ulldecona 

DISTRIBUCIONS 
D ' ALIMENTACIÓ 

Carrer Cervantes, 54 - Tel. 977 73 05 40 

Fax 977 73 05 40 

43530 ALCANAR 

Aquesta ha estat una bona temporada per al RCD Espanyol amb 
el triomf a la Copa del Rei com a èxit més destacable, per tant, 
FELICITATS a tots els que sentiu al cor els colors blancs i blaus. 
Enhorabona per la Copa però també per l'esforç realitzat durant 
tota la temporada en les diferents competicions en què ha partici
pat l'Espanyol. 

A nivell local, felicitar-vos també per la tasca duta a terme per la 
Penya a l'hora de donar suport a l'equip i en l'organització de les 
diverses activitats que any rera any oferiu als socis i a la població en 
general. Exemple d'aquest esforç i d 'aquest treball és precisament 
la revista que teniu a les mans, que ens resumeix molt bé tot el que 
heu anat fent al llarg dels últims dotze mesos. No és fàcil mantenir 
aquest nivell d'activitat en associacions de caire voluntari com la 
Penya i, per tant, el treball encara té més mèrit. 

Així que, us animo a continuar treballant com ho esteu fent fins ara 
i a dinamitzar en la part que us correspon, la vida cultural i espor
tiva del nostre poble. Per aconseguir-ho, tindreu a l'Ajuntament al 
vostre costat. 

Felicitats una vegada més, 

Núria Ventura 
Alcaldessa d 'Ulldecona 
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CONGELATS 

FRIMONT,sA 

Av. Pare Palau , 7 A 

Tels. 977 72 00 20 - 977 72 05 78 

ULLDECONA (Tarragona) 

Sall Jtacions 

Vagi per davant la meva més sincera felicitació a tots els membres 
de la penya i com no a tots els socis i simpatitzants del RCD 
Espanyol, pel recent aconseguiment del títol de Campió de la 
Copa del Rei, la meva enhorabona. 

Un any més teniu a les mans el Perico d'Ulldecona, un any més 
l'agraïment d'aquest Ajuntament per tota la feina que comporta 
organitzar i preparar els actes que oferiu a tota la gent del nostre 
poble, sempre es feixuc treure hores de descans de les persones 
per dedicar-les a fer del nostre poble el més actiu en tota mena 
d'actes, això vól dir en el nostre benefici que som gent amb 
empenta, amb idees i voluntariossos a l'hora de posar-ho en 
pràctica. Aquest butlletí ens posa a tots al corrent de la vida i 
obra del Club, però també és important perquè ens parla del 
nostre poble, de les inquietuds d'una gent que han sabut fer de 
l'Espanyolisme una eina de cultura de participació i de iniciativa. 

Es per tot això que sempre tindreu el recolzament de l'Ajuntament 
en tot allò que estigui al nostre abast, una salutació de la meva 
banda per a tots els Pericos falduts i desitjar tots els èxits possibles 
al vostre club. 

Miquel Fusté 
Regidor de Ensenyament, Cultura i Festes 

Miquel Fusté, Regidor d'Ensenyament, Cultura i Festes 

Montsià Assessors 
FISCAL 

LABORAL 
COMPTABLE , 

JURI DIC 
RECURSOS HUMANS 

Sant Antoni, 9 
Te l. 977 7 1 30 40 
Fax 977 7 1 34 40 

43560 La Sénia 

Sant Lluc, 35 baixos 
Tel. 977 72 17 47 
Fax 977 72 02 74 
43550 Ulldecona 
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PEIX I MARISC 

ADOMER, S.L. 

Tel. 977 73 50 07 
Tel. 977 73 75 60 
Mòbil 646 71 66 24 
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Trafalgar, 32 
43569 LES CASES D'ALCANAR 

(Tarragona) 

Sall Jtacions 
M'alegra molt comprovar com Lo Perica d'Ulldecona arriba a la seva 8a edi
ció. Que de pressa ha passat el temps: sembla que era ahir que us adreçava 
unes paraules en el 7è número ... ! En aquest any que ha transcorregut, al 
nostre Club, sempre en continua evolució, han passat moltes coses, algunes 
d'elles molt positives. 

El proppassat 12 d'abril vam proclamar-nos Campions de Copa: la segona 
Copa en els últims sis anys, després que aquella del 2000, que vam assolir 
en ple Centenari, se'ns hagués resistit seixanta anys. Va ser molt il.lusionant 
poder-li donar a l'afició una alegria tan gran. 

Amics d'Ulldecona, .no cal que us expliqui el que vam viure aquells dies a 
Madrid perquè vosaltres mateixos ho vau palpar, doncs no hi va faltar ningú. 
L'afició, que va tenyir de blanc-i-blau les graderies de l'Estadi madrileny, va 
tenir un paper molt important en la victòria de l'equip. Malauradament, les 
coses no ens estan sortint bé a la Lliga i és per això que necessitarem que 
aquesta magnífica afició ens recolzi fins a l'últim moment. 

A nivell patrimonial, en l'últim número us deia que havíem començat les obres 
de trasllat de l'Estadi de rugbi i atletisme, previ a la construcció del nou Estadi 
del Club en els terrenys de Cornellà-Prat. Doncs bé, el gener passat ja vam 
poder lliurar el nou Camp de Rugbi a la ciutat de Cornellà un cop finalitzades 
les obres i després que al novembre s'hagués signat el contracte d'obres 
amb les dues empreses constructores, FCC Construcción y Copisa, i, un 

__ o_an_iel_sa_nc_he_z L_lib_re_. p_re_sid_en_t d_e1 _Rc_o_Es_pa_ny_o1_de_B_arc_e1_on_a _ mes abans, el crèdit sindicat bàsic per portar a terme el projecte. 

Estimats companys de la Penya Blanc-blava d'Ulldecona, felicitats per aquest 
8è Aniversari de la vostra revista i per molts anys! 

Daniel Sanchez i Llibre 
President 

Distribució de Gasoil a Domicili 
977 71 34 23 - San Rafael del Río 

g 



Talleres ESBAR 
Chapa y Pintura 

Camí la Roja, s/n - Tel. 977 72 01 78 - 43550 ULLDECONA 

¡Visca! Amb aquesta expre s sió volem 

manifes tar e l s uport qu e , a "la Caixa" , 

produeix e n . l , s obr e t ot , a 

l' e ntusiasm e d e t othom qui , amb 

s empre h e m donat a l es no s tr e s 

tr a dic io n s . A l a il.lu s i ó qu e 

d e sp e rt e n . A l'al e gria qu e 
"I C · " a atxa 
CAIXA o ·CSTALVIS l l'(..~ 

"" '"'"u°"' 
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e l s eu es for ç, l a s e va c ol.la boraci ó 

i la sev a p a rti ci p ació, les r e no va 

dia a dia , a n y r e r e an y . 

Entrevista a ... 

José Manuel Lara Bosch 
ESTA ENTREVISTA FUE REALIZADA EL 18-04-2006. 
SEIS DIAS DESPUÉS DE GANAR LA COPA DEL REY. 

Desde el mes de noviembre antes de la primera 
Asamblea, la de los ordenadores, el Sr. Lara nos había 
dada su palabra de concedernos una entrevista. Fiel a 
su palabra, como siempre, así lo ha hecho. Gracias por 
recibirnos en su despacho y dedicar este tiempo para 
hablar, tranquilamente, de nuestro Espanyol. 
José Manuel Lara Bosch, sin mas preambulos, no 
vamos a presentarle ahora, somos campeones de Copa; 
¿cómo lo vivió?. 

Pues como todo espanyolista; con una alegría enorme. Lo 
estuve viendo con mi mujer y otro matrimonio amigo. Hubo 
dos cosas que me hicieron confiar mucho en la victoria. La 
primera; las declaraciones, el día anterior, de Víctor Muñoz 
diciendo que iban a hacer un fútbol alegre, atrevido ... 
pensé, es nuestra oportunidad. A nosotros los equipos 
que se meten atras no nos van; en cambio, si nos dejan 
jugar a la contra tenemos mas opciones, con los pases 
de lvan y la velocidad de Luis García y Tamudo podemos 
hacer daño. Hicimos un gran partido, pero la verdad es que 
viendo el encuentro también hubo alguna cosa que no me 
gustó tanto. 

¿A qué se refiere? 

Que hay muchos mas problemas que el deportivo. 

¿Cuales? 

A mi es que me deformaron los Camacho, Flores y com
pañía. Cuando miro los partidos no miro sólo donde esta el 
balón, miro mas cosas. Yviendo el gran partido que hicimos 
y como "metían la pierna", como corrían los que no tenían la 
pelota ... vi que ese equipo no era el mismo que jugó contra 
el Alavés, por ejemplo, que jugamos para que nos dieran 
limosna. Esa es, sin duda, una plantilla con problemas de 
vestuario. Si a esto le añadimos las intromisiones en el area 
deportiva, la falta de contianza en el entrenador, que estu
vo cesado, y lo volvieran a poner porqué no encontraron a 
nadie que quisiera venir ... Todas estas cosas nos llevan a la 
situación en que estamos. 

¿Porqué no fue a Madrid? 

¿ Y a que sitio iba ... ? 

... al Bernabéu, que era donde se jugaba!!!!!. 

¿En qué lugar del campo?. Si pido las entradas al Madrid me 
ponen en el palco de autoridades y no quiero, ese lugar es 
para los directives y yo no lo soy, y si las pido al Espanyol, 
ganando me puedo "encontrar" unos cuantos que me creen 
un problema. No tenía un buen sitio para ir. 

Y los domingos ¿porqué no va al campo? 

Ahí si tengo sitio porqué pago ocho asientos, pero no voy 

Pero es que con esta actitud siempre pasara por el malo 
de la película. 

Si es bueno para el club, no me importa pasar a mi por el 
mal o. 

Pera, ¿es bueno para el club que el primer accionista 
no hable? 

Si , mientras no tengamos alternativa. Cada vez que haya 
una alternativa yo saldré a apoyarla, como he hecho la última 
vez. Pero si no hay, es mejor que me esté callado. Solo para 
criticar y no poder otrecer alternativa, mejor callar. 

¿ Y quién debe ser la alternativa? 

Creo que los 3.0 son gente joven y capacitada. Les he dicho 
que el candidato debe ser de su generación. El Espanyol 
necesita un cambio generacional, les aconsejé que pusieran 
un candidato propio, me dijeron que no lo tenían prepara
do que si acaso mas adelante .. . Para mi gusto, mejor uno 
nuevo y joven, aunque no sea un candidato preparado con 
antelación. 

El Espanyol necesita un cambio 
generacional y Piera sería un 

buen candidata 

¿Usted cree, de verdad, que 3.0 puede ser una alterna
tiva seria? 

Les falta un líder. Mejor dicho, tienen uno pero no quiere 
serio. 

¿Quien? 

José Mª Piera. Son un buen consejo pero les falta un líder. 
Ahí tienen seis o siete personas muy capaces. 

¿Usted cree que Piera sería un buen candidata? 

Si. 

para no hacer declaraciones. ¿Qué hago, digo lo que pienso ¿ Y le apoyaría? 
y se arma un "cirio"?, ¿mas división?. No quiero, y mentir 
tampoco. Sin ningún problema. 
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Entrevista a ... 

Para ser afic ionado a los toros y no al fútbol o no impor
tarle nada el Espanyol esta bastante bien, llevamos 
mucho rato hablando del Espanyol.. . 

Esto de que soy aficionada a los toros es una falsedad. 
Nunca en mi vida he estada en la plaza de toros de 
Barcelona. En Sevilla he estada dos veces ... pero nunca he 
sido capaz de aguantar una corrida. Tengo amistad personal 
con Curro Romero y la família de Espartaco, su suegro es 
uno de mis mejores amigos, y nunca he ido a verles torear. 
La verdad, no soporto los toros. En cambio, me gustaría que 
al g u nos me explicaran cómo era la tribuna vieja de Sarrià .... 
cuando los asientos eran de paja y madera, sueltos ademas, 
y algún día volaban. No recuerdo haber visto a algunos de 
los que ahora tienen muchas acciones del Espanyol. 

Pera sí habra coincidida en esa tribuna vieja con 
Morlanes, Sebastian Javier, Antonio Martín ... inclusa con 
el mismo Dani. 

Acaba.is de poner el dedo en la llaga de una cuestión que 
me preocupa. Según dicen, ellos son los populistas y yo el 
capitalista que sólo quiero el poder. En cambio yo he estada 
ocho años sin votar y hubiera estada ochenta mas si Dani 
hubiera respetado una sola parte del pacto, aunque hubiera 
sido solo una. Yo, cuando he podido, he respetado que la 
masa social decida, creo que es lo correcta. Me preocupa 
mucho esa política que vencien de: "el club para los socios" 
y no la llevan a cabo. Todo lo contrario. Tal y como esta el 
mapa accionaria!, cinco o seis accionistas superamos el 
cincuenta por ciento y, si nos ponemos de acuerdo, el voto 
del "pueblo" no sirve para nada. Señores que, ademas, no 
tienen todas las acciones a su nombre. 

¿Le p reocupa que hayan salido a la luz nuevos espa
nyolistas? 

No, a mi me encanta que salgan nuevos y que se sumen al 
proyecto. Lo que no me gusta tanto es que sea gente que 
no les he visto nunca en el campo, gente que el espanyo
lismo no conoce de nada. Yo no pido "pedigrí" , pido ganas 
y no me lo han demostrada nunca. No me gusta nada que 
haya gente que vaya diciendo: "seré vicepresidente depor
tivo", o que digan cosas que desestabilizan al vestuario 
como; "todos los fichajes han sido un desastre, menos 
uno ... ", que, casualmente, es el de su propiedad. Los otros, 
Ouat; que tienen fuertes divergencias los dos socios respec
to a la política que tiene que seguir el club y, al final , el señor 
Martín me da motivos personales, que nada tienen que ver 
con la gestión, para justificar su apoyo a Dani: i Una socie
dad municipal, 'Revolt del Llobregat', votando!. ¿Dónde se 
ha visto que una empresa municipal vote en las elecciones 
de un presidente?. No puede ser que el Ayuntamiento de 
Cornellà influya en quién tiene que ser el presidente del 
Espanyol. Pero ellos sabran. 

Pera si no entraban estos nuevos accionistas no se 
cubría la ampliación de capital que era fundamental para 
el desarrollo económico del club ... 

No, ese camino fue deliberada. Ellos sabían que todo lo que 
no se cubriera, lo hacía yo y sin derecho a voto. El club tuvo 
durante mas de un mes, por qué no tenían mas ofertas, tres 
millones de euros, adicionales, que aportaba personalmente 

José Manuel Lara Bosch 
para esto, pero no pararan hasta que "colocaron" todo ese 
capital entre ellos. Este modelo social o accionaria! no es, 
para nada, de mi agrado. Si sumamos las acciones de Dani, 
Tarradellas, Ouat, Revolt, Planeta, 3.0 y Martorell, supera
mos el 50 por ciento, con lo que el socio de base no cuenta 
para nada y yo creo que debe contar. 

Pera si se ha llegado a esta situación es porque usted 
hizo presidente a Dani. .. 

Sí es cierto, y por eso me siento mal y culpable. Usé todos 
los mecanismos para que él fuera el presidente. Y tuve que 
convencerle para que aceptara. No tuve la vista de darme 
cuenta que el argumento por el que no quería aceptar era 
muy peligroso. El me decía que le daban miedo los micrófo
nos y las camaras. Ahora me doy cuenta que una persona 
que le tiene tanto respeto a su imagen es que es muy vani
doso y es lo que ahora se ha puesto de manifiesto. En la 
última Junta de Accionistas dijo; "Me acusan de que no he 
cumplido un pacto; pues es cierto, no lo he cumplido" o, "yo 
miento, pero miento poco" o "esta vez no miento", todo esto 
ha salido de su boca. En una empresa cotizada, después de 
esto, viene la carta de dimisión. Si a esto le sumamos la falta 
de proyecto deportivo, aunque hayamos ganado la Copa, 
mas de sesenta fichajes en ocho años, no sé cuantos direc
tores deportivos y un sinfin de entrenadores ... mas la nefasta 
gestión económica. En esto momento me pasa lo mismo 
que cuando entré en el Consejo del Espanyol; me preocupa 
mas el déficit que se genera que la deuda que hay. De todas 
formas hay que reconocerle dos grandes virtudes a Dani: su 
populismo y la suerte. Cosa de la que me alegro. 

Dicen que con el nuevo estadio de Cornellà-El Prat se 
crearan suficientes ingresos como para tener superavit. 
¿Usted no lo cree así? 

El nuevo estadio de Cornellà va a dar mas ingresos, pero no 
lo que dicen. No los suficientes como para que desaparezca 
el déficit y podamos pagar la deuda. 

Se queja usted de cómo se ha llevada el club en los últi
mes años. Pera usted ha estada callada y sin intervenir. 
Hubiera podido hablar mucho antes. 

Lo hice. Pero, para no perjudicar al club, en lugar de hacerlo 
públicamente lo hice en privada. Tengo varias cartas, que le 
remití en su momento a Dani, advirtiéndole de lo que iba a 
suceder, y aconsejandole para que rectificara. Estas cartas 
se pueden publicar en cualquier momento sin problema. Ya 
le advertí de la "estafa de los argentinos", le dije: "ellos te 
estafan a ti, trayéndote jugadores de su mismo represen
tante, y tu, a su vez, estafas a la masa social diciendo que 
haces política de cantera, cuando en realidad estas llenando 
la plantilla de gente de fuera. Un entrenador extranjero que 
no conoce el fútbol base catalan, no puede hacer política de 
cantera. Simplemente porque no la conoce. 

Y ¿cual fue la respuesta de Dani? 

Ninguna. No me hizo ni caso, pero yo le seguí apoyando, no 
con mi voto pero si con mi silencio, porque humanamente 
me parecía una buena persona. Hace tres o cuatro años 
vino y me dijo que se quería marchar. Le contesté: "Te he 
mantenido mi apoyo, a pesar de la deuda que has generada, 
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Entrevista a ... 

pero no te voy a tolerar que te vayas si antes no propones un 
relevo". Me contesta que es una buena idea y me pregunta 
quién puede ser ese candidata para el relevo. Le contesto 
que es él quien lo tiene que elegir no yo. Me dice: "Tengo 
uno pero no te va a gustar, es Claudio Biern". Yo le digo que 
la única experiencia que he tenido con Biern fue de cuando 
hace años tuvo un duro enfrentamiento con mi hermano 
Fernando pero, "si es tu candidata; adelante" le contesto ... 
Se reúnen Dani y Biern, empiezan a hablar sobre un Consejo 
entre los dos, y se pasa a que Dani no le deja poner ningún 
consejero a Biern y le impone todos los suyos, al tiempo que 
le dice que en dos o tres años se va. Entonces es cuando 
Claudio lo deja. Años después, Biern se presenta a las elec
ciones y dicen que es mi candidata .. . 

¿Por este motivo convoca usted a Biern a la famosa 
cena del Windsor? 

Sí, propuse a Biern como vicepresidente de consenso para 
que no fuera una persona hostil a Dani. Cuando el año pasa
do Dani se ve acorralada por la oposición, yo no conocía 
a los 3.0, viene desesperada a hablar conmigo. Me pide 
"arnica". Me habla de la "unidad" del club. En ese momento 
es cuando intervenga. Llegan a un pacto Dani y los 3.0 , 
al cabo de una semana me llama para decirme que no lo 
puede cumplir. Llegan a otro acuerdo, entonces ya inter
viene Torras, y lo vuelve a romper. A continuación se reúne 
conmigo, llegamos a otro acuerdo, lo vuelve a incumplir ... 
Al final es cuando convoco esta cena. lntenté que estuviera 
representada la mayor parte del espanyolismo, principales 
accionistas, pequeños accionistas, Federación de peñas, 
expresidentes, etc... . La reunión fue muy dura, es verdad, 
pero es que no había otra forma de acabar con aquella. 
Fue muy penosa.. . Amenazó con marcharse de la cena 
varias veces, al final le dije: "Estoy cansada Dani, siquieres 
marcharte, marchate"; pero no se fue. Después siguió insis
tiendo; "¡dimito!. ... " dimite si quieres, pero acabemos", le 
respondí. Ese día llegué a la conclusión de que Dani era tan 
vulnerable en sus conceptos éticos, que era capaz de trai
cionar a sus amigos con tal de el seguir en el poder. Hay un 
hecho que es innegable; Dani, para pactar, saca de la junta 
a tres señores y al cabo de un año rompe todo ese pacto y 
divide el club para imponer a los mismos. O es indigno en 
un momento o en otro. Lo que he hecho para evitar la frac
tura del club no esta en los escritos. Cuando quiso romper 
el pacto para poner a sus amigos, le dije: "evita la ruptura, 
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ponlos en la Fundación", pero me dijo que no porqué la 
Fundación es de segunda. ¿Oué deben pensar los patronos 
de la Fundación?. Entonces le ofrezco, a De la Cruz y Collet, 
que sean vicepresidentes de la Fundación en la que yo iba 
de presidente. Con esto se conseguía salvar la unidad, que 
yo me volviera a implicar directamente en el club y que la 
Fundación tuviera mas relevancia. Si el mayor accionista es 
el Presidente de la Fundación, ya ha salvada los "papeles", 
la Fundación es de primera y, ademas, sera la única forma 
de que se recauden mil millones al año para el Espanyol, 
si la dirijo yo. Tu ya lo has demostrada, no lo vas a hacer 
nunca. Me dijo que no lo podía aceptar porque quedaría de 
"perdedor" .... .. iAh!, ¿todo tu problema es cómo quedaras? 
¿te importa mas tu imagen que la unidad del club? Esa es 
la diferencia entre tu y yo. Yo acepto vaiver al club, acepto 
ir a la Fundación y que tu seas el Presidente, yo me pongo 
a trabajar para ti en el club .. ... y tú , ¿sólo estas preocupada 
por tu imagen?. Para Dani. Lo siento. 

Llegamos a la junta de accionistas ... 

Nunca en mi vida he pasado mas vergüenza ajena. En la 
primera, con los ordenadores, que yo creo que los hic ieron 
"caer", porque si entramos en la sala morimos asfixiados la 
mitad de los asistentes. 

También se dijo que ustedes eran los responsables de 
la caída de los ordenadores. ¿A Manolete también le 
mataron ustedes? 

Ja,ja,ja ... Ese rumor lo lanzó el hermano de Dani, Josep 
Sanchez Llibre ... 

¿Cómo? 

Si. Me dijo que lo había dicho de broma ... 

Sigamos con la Asamblea, vamos a la segunda. 

En la segunda, me levanto indignada; ¿dónde se ha visto 
que el Consejero Delegada no deje hablar a los accionistas?. 
Estan una hora haciendo campaña y después no dejan 
hablar a los accionistas. ¿Pero esto que es?. 

Usted declinó el uso de la palabra en esa junta .. . 

Lo hice por dar una lección de ética. A mi no me hubieran 
dejado tres minutos, me hubieran dado todo el t iempo que 
quisiera. Pero creo que todos los accionistas tenemos el 
mismo derecho y si a los demés les dan tres minutos yo no 
debo tener mas. Todo lo que pasó fue vergonzoso. No se 
puede organizar una Junta de accionistas en un sitio donde 
no había ni bar .. . bueno para ellos si. Cuando acabó la junta 
se me ocurre buscar un WC, entro por un pasillo y, en una 
sala de atras me los encuentro, con un catering privada para 
ellos. Me dijeron "pasa, pasa tu puedes pasar". Ellos, con 
Pardo, otra vieja gloria del c lub. 

¿Qué piensa usted cuando ve a Pardo en todas partes? 

Tenga que decir en honor de Pardo, que se pueden decir 
muy pocas cosas en su honor, que mientras estuve en 
el c lub nunca pidió ser recibido, nunca pidió estar en el 
palco . .. luego el sabe que no debe.\ Ouién le ha incitada 
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a pensar que ahora si debe?. Siendo vicepresidente del 
Espanyol, y después también, me reuní varias veces con 
los expresidentes. Nunca convoqué a Pardo, me parecía 
un problema casi higiénico y él nunca lo pidió, sabía que 
no debía. Ahora parece que sea el único presidente que ha 
habido en la historia del Espanyol. Yo creo que es porqué 
vamos camino de repetir su historia. 

¿Cree que se pueden comparar ambas etapas? 

La situación económica, la deuda, es igual o peor que la de 
entonces. Es cierto que ahora tenemos alguna ventaja; los 
ingresos son superiores y los intereses mucho mas bajos. La 

Algunes de los que "lucen" de 
grandes espanyolistas como 

Perelló y Malet, firmaren el con
trato de CORNA, que nosotros 

tuvimos que rescatar 

situación que nos encontramos cuando entramos era que 
teníamos unos gastos de tres mil setecientos millones y solo 
novecientos de ingresos, la deuda generaba mil quinientos 
millones de intereses al año. Los ingresos no podían ser 
mayores porqué se habían vendido, hasta las almohadillas, 
a Dorna. Nadie había mirado ese contrato, que firmaran 
actuales consejeros como Perelló o Malet. Cuando entro 
en el Consejo pido que me dejen miraria. Lo estudio y pido 
permiso al Consejo para negociar con DORNA. Después 
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de mucha negociación y viajes a Madrid conseguimos res
cataria por el mismo precio que lo habían vendido. En ese 
trabajo me ayudaron mucho Javier Saenz y Blas Alascio, 
pero ningún directiva. Fijaros; en abril de 1995 recuperamos 
el contrato por mil cuatrocientos millones y debiéndolo, 
el club no tenía dinero para pagaria, y en junio firmamos 
con TV3 que nos pagó dos mil millones. Si no hubiéramos 
hecho eso, hoy el Espanyol ya no existiría. Hoy tenemos 
una situación, nuevamente, muy complicada. El patrimonio 
que generamos entonces, Sant Adria, no vale tanto como la 
deuda que tenemos. 

Sin la intervención económica y 
de gestión de la familia Lara el 

Espanyol, con toda probabilidad, 
hubiera desaparecido 

Dice usted; el patrimonio que generamos entonces .... 
Pero si hace muchos años que nosotros estamos oyen
do: "el patrimonio que ha generado Dani". 

Yo también. Pero no es cierto. 

¿ Y porqué no contestan? 

¿Para qué?. Hicimos lo que teníamos que hacer por el bien 
del Espanyol. Lo que cuenten ya no es mi problema. A Dani 
se le puede decir que enseñe el balance de junio de 1 997. 
En esa fecha Sant Adrià ya era propiedad del Espanyol. 

BANQUETES, BODAS, COMUNIONES 
GRAN SALÓN COMEDOR 

CON SAlA-OE-.flES.TAS~~--
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¿Quién llevó esas gestiones? 

Yo. Es cierto que la obra es de él. Cuando yo me fui los 
campos no estaban hechos, pero lo que vale dinero es el 
solar que se compró y que se va revalorizando. Hay muchas 
cosas que no se han explicada de aquella época ... 

Pues ahora tiene la oportunidad de hacerlo. 

No ha contada que el Espanyol, por nuestra gestión, se 
quedó con el 16% de Sarrià Park, la empresa que se creó 
para gestionar la construcción y venta de los pisos. Con una 
clausula adicional que decía que si pagabamos cuatrocien
tos millones mas el Espanyol doblaba su participación. Lo 
único que cuentan es que había una deuda bancaria de dos 
mil millones ... sí, pero el activo de Sarrià Park era superior a 
la deuda, por lo tanto esta no existía. Dejamos el Espanyol 
sin deuda. Cuando ya estaba fuera del Consejo me dijeron 
que querían venderlo y les contesté que me parecía un error. 
Pero a pesar de no estar de acuerdo, como me dijeron que 
lo necesitaban porqué ya no tenían dinero, me ofrecí a nego
ciar la venta. Estaba negociando por tres mil millones cuan
do me entero de que habían ido Dani y Raventós, y habían 
firmada por mil ochocientos. ¡¡¡Mil millones menos, por no 
preguntarme como tenía yo la negociación!!!. .. 

Nos hemos metido de lleno en la venta de Sarrià. Se 
han dicho muchas cosas de aquella operación. Se lo 
preguntamos con claridad. ¿Usted se hizo rico con la 
venta? 

¡Uffff ... ! ¡riquísimo! Ja, ja, ja, ja, .. . 

No es para reírse. En algunes "medios de comunica
ción" se ha hablado, y mucho, de esta. Se ha sembrada 
mucho rumor y ustedes no han respondido nunca. ¿El 
que calla atorga? 

¡Cómo voy a contestar a una cosa tan absurda!. La única 
condición que me pusieron Maragall y Pujol, que los dos 
se portaran de forma excelente con el Espanyol, fue que 
no cobrara ni un duro ninguna sociedad vinculada a nadie, 
que la transparencia fuera absoluta. Los que se interesaron 
por la compra de los terrenos fueron Cajamadrid y Sanahuja 
y pusieron cómo condición que yo entrara en la sociedad. 
La razón era lógica, el terrena ya estaba recalificado pero 
faltaban las licencias, que son tan importantes cómo la reca
lificación, y el que había llevada toda la operación era yo, por 
lo tanto si seguía era mas facil que se lograran mas metros 
de edificabilidad. Les contesté que, si ellos lo financiaban, el 
que se quedaba era el Espanyol, que yo daba la cara y me 
partía el pecho por el club, pero ni Planeta, ni yo, ni nadie 
de mi entorno entraba. Y fue cuando el Espanyol entró en 
Sarrià. ¡Seamos serios!. 

Somos series. Pera esta es una leyenda que corre por 
el entorno del club 

¿ Y que tengo que hacer para evitarlo?. Yo no fui vicepresidente del 
Espanyol ni para ganar amigos, ni para ganar prestigio, ni para ganar 
dinero. Afortunadamente, aunque "suene" a fantasma, no necesito 
el dinero y tengo suflcientes amigos y prestigio. Estuve para intentar 
salvar algo que, creo honestamente, si no estamos no se salva. 
Explíquelo. 

José Manuel Lara Bosch 

Se nos puede crit icar la venta de Sarrià o si pudimos hacer 
otra cosa. Yo no supe encontrar una solución mejor y me 
dolió tanto o mas que al resto. Lo que tengo claro es que si 
no sale mi padre y firma seis mil millones de avales, esto era 
treinta de mayo, en septiembre nos subastaban Sarrià. Esto 
no lo ha contada nadie. Pero antes, el treinta de junio, nos 
íbamos a 2ª B. ¿Dónde estaríamos ahora?. Sólo se ha con
tada una parte de la verdadera historia. Algunos de los que 
"lucen" como grandes espanyolistas, como Perelló, Malet y 
compañía, firmaran el contrato con DORNA que nosotros 
tuvimos que rescatar. 

Cuando ust ed d imite de vicepresidente lo 

"disfraza"absurdamente diciendo que tenía un problema 
con la federación de penyas y las jornadas económicas, 
cuando la verdad es que lo hizo por grandes discrepan
cias con Dani ... 

No, sólo con Dani no. Los tuve con Dani y su entorno. 

Vale. ¿porqué no dijo la verdad? 

Porqué no tenía alternativa. No puedes cargarte una alterna
tiva, por pocas probabilidades que tenga de hacerlo bien, si 
no tienes nada que ofrecer. No me podía quedar mas tiempo 
haciendo las funciones de Consejero Delegada. Trabajaba 

Dimití de vicepresidente porqué 
después de llegar a un acue r
do con Camacho para director 
deportivo, los Dani, Condal, De 
la Cruz ... dijeron, "Vaya putada 
tener que aguantar cinco años 

mas a este maleducado" 

muchas horas para el Espanyol y todo pasaba por mi mesa. 
Repasad cuantos fichajes h u bo "perdidos" aquell os años .. . 
pocos, muy pocos. Y no es que yo sepa de fútbol, pero los 
que sabían eran los que los hacían. Los profesionales. La 
Copa de Valencia se gana con aquellos fichajes y el fútbol 
base de esa época: Cristóbal, Pochettino, Nando, Galca, 
Sergio, Tamudo, Arteaga ... .. En nue~ra etapa el Espanyol 
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se administró cómo Dios manda. En lo económico y en lo 
deportivo. 

¿Cuales fueron los motivos reales de su marcha? 

Después de un año en el Sevilla habíamos conseguido que 
Camacho volviera para la primera temporada en Montjuic. 
Antes de acabar la temporada, Torras y yo nos reunimos con 
Camacho y le propusimos un contrato de cinco años para 
que se hiciera carga de la dirección deportiva. En este con
trato Camacho se comprometía a cobrar la mitad de lo que 
estaba cobrando y se hacía cargo del banquillo si las cosa 
no iban bien. Nos dijo que nos iba a proponer dos candida
tos para entrenador, el primero Rafa Benítez, que estaba en 

Desde el año noventa y cuatro, 
nosotros, hemos puesto en el 

Espanyol dos mil setecientos millo
nes de pesetas. V estamos conten

tes de haberlo hecho 

el Extremadura, fijaros la visión que tiene Camacho, y como 
segunda opción García Remón. Al mismo tiempo habíamos 
fichado un gerente importante para el area económica, con 
esto conseguíamos tener las dos parcelas mas importantes 
bien gestionadas. Cuando salimos de esa reunión, Torras 
y yo nos fuimos a explicarle el acuerdo al Presidente. Todo 
era alegría aparentemente. A la mañana siguiente me llama 
Camacho y me dice; "ayer cuando acabó la comida, ¿fuiste
is a explicar el acuerdo al club?"; naturalmente; le contesté. 
"Pues que sepas que no voy a firmar ese contrato". ¿qué ha 
pasado? le pregunto. Pues que cuando os fuisteis dijeron, 
"¡vaya putada, cinco años mas aguantando a este maledu
cado!. Llamo a Dani y le pregunto si es cierto, su respuesta 
fue: "Hombre es que el fútbol es diferente, es que esto se 
tiene que llevar de otra forma". " Eran los Condal, De la 
Cruz, Dani ..... Mira Dani; hasta aquí hemos llegada, ¿qué 

Dani solo quiere profesiona
les que le den la razón y que le 

dejen "manegar" a el 

quereis? ¿seguir "manegant"?, ¿tener hombres de paja para 
vosotros hacer lo que os dé la gana?. Yo me voy. Tenemos 
una excelente oportunidad con dos grandísimos profesio
nales, en lo deportivo y lo económico .. . ¿y vosotros os lo 
cargais?. No sigo. Y me fui. Hay una frase de los dirigentes 
del fútbol que es demoledora: "qué bonito sería el fútbol , si 
el domingo no hubiera partido" . Les gusta tanta "manegar", 
se lo pasan tan bien, metiéndose en todas las parcelas, que 
sólo les molesta el partido del domingo. Me declaro incom
patible con esto. A mi me encanta el partido del domingo .. . 
y lo demas que lo hagan los profesionales. Antes hablaba
mos de que no voy al estadi o, ya os he dado mis motivos .. . 
pera autorizo a que pregunten a Sogecable que investiguen 
si compro o no todos los partidos del Espanyol. ¡Los veo 
todos!. A mi me gusta el fútbol y no el "manegar". 

Al cabo de un tiempo, antes de la Copa de Valencia, llegan 
a un nuevo acuerdo con Dani. El acuerdo duró poco ... 

Es que pasó lo mismo. Cuando Dani se vio en una situación 

José Manuel Lara Bosch 
económica límite nos vino a buscar otra vez. Nosotros le diji
mos que con un proyecto serio; sí. Se contrató a Puig como 
Consejero Delegada. Pero a los pocos días empezaron a 
decir que era culé. No sé si era culé, pera era un gran pro
fesional. ¿Cuantos jugadores hemos tenido o tenemos que 
son culés?. Lo que tenemos que exigir a los profesionales 
es que hagan bien su trabajo, el sentimiento es para noso
tros. ¿De donde "salió" que era culé?. Desde el Consejo. 
Volvíamos a estar como la otra vez, si hay profesionales 

Nosotros hemos puesto dos mil 
setecientos millones de pesetas en 

el Espanyol. Dani hasta este año, 
solo había invertido en publicidad 

ellos no pueden hacer lo que mas le gusta; "manegar" . Hay 
una anécdota espectacular. Estando ya fuera del Consejo 
me llaman para decirme que por la tarde iban a presentar 
al nuevo entrenador. Me dicen que es el holandés Aad de 
Moos. ¿Cómo? ¿Quien os lo ha recomendado?. Hemos 
encontrada su currículum en internet. Así se trabajaba en 
el Espanyol. Se deshizo su fichaje, le habían echado de 
todos los sitios en los últimos ocho años por problemas con 
su vida privada, porqué les advertí de lo que pasaba y me 
opuse rotundamente. Dani solo se rodea de gente que le de 
la razón y le deje manipular todo a él. 

Dicen que usted no ha puesto dinero en el Espanyol ... 

El que no había puesto dinero hasta esta temporada era 
Dani. Había invertida, su empresa, en publicidad pero regalar 
dinero, no. Este año ha sido el primero que Dani ha fichado 
jugadores de su bolsillo para el club y, encima, dice que sirve 
para compensar los cien millones del error de Raúl Molina. 
Nada tiene que ver una cosa con la otra. Los jugadores que 
ha fichado son suyos y el dinero de Molina era del Espanyol. 
Ya que antes hablabais de nuestro enriquecimiento con el 
Espanyol; el Espanyol desde el 1994, nos ha enriquecido 
en "menos" dos mil setecientos millones, en jugadores, en 
fichas, en primas, en rescisiones de contratos que no se 
podían pagar. Todo esto lo hemos pagado nosotros ¡y esta
mos contentos de hacerlo!. Este dinero lo ganó trabajando 
mi padre y el Espanyol era muy importante para mi padre. 

Dani dice que ha pagado el los cien 
millones de Molina con el fichaje de 
jugadores. Nada tiene que ver, los 
cien millones eran del Espanyol y 

los jugadores son suyos 

¿ Y para usted? 

¡Hombre!, yo creo que lo suficientemente importante como 
para seguir poniendo dinero, preocupandome y dedicar 
horas. 

Han sido mas de dos horas de conversación. Daría para 
una revista entera, se quedan muchas cosas fuera, pero 
no puede ser. ¡Que lastima, que esté fuera de la gestión 
del club! 

José L. Llopis l Jeroni Castell 
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Raúl Tarnudo 
Raúl Tamudo. Suque insignia del Espanyol, es ya, sin duda, el jugador mas importante de la historia del c lub. D~cisivo, 
ya, el día que su padre deportivo lo hizo debutar en Al icante. Decisiva en la copa de Mestalla, en la perm~nenc1a de la 
2003-2004, y en la copa de Madrid. En Madrid salió a ganar, a romper el partida ... Al cabo de un mes le v1mos llorar en 
Montjuïc. 

Empecemos por Madrid Raúl: que paso por tu cabeza al 
conseguir, de manera tan rapida, el primer gol de la final del 
Bemabeu, ¿pensaste que se podía repetir la historia de la 
final de Mestalla? 

Una gran alegría. Viví unos instantes de alegría tremendos 
cuando vi que el balón superaba a César. Era el primer paso 
para ganar la final pera, al mismo tiempo, pensé que quedaba 
mucho partida por delante y no podíamos bajar los brazos, ni 
confiarnos. El Zaragoza es un gran equipo y no iba a darse por 
derrotada tan pronto. Debo reconocer que si me acordé de 
Mestalla. La historia podía repetirse, como finalmente ocurrió. La 
copa se vino a Barcelona. 

¿Compartes la opinión de Lotina, de que la final se empe
zó a ganar en el autobús, en la Castellana, camino del 
Estadi o? 

Las imagenes de ver a tantos, miles, de seguidores en el Paseo 
de la Castellana esperando el autobús fue, sin duda, una de las 
muchas imagenes de ese día inolvidables para mi. Es emocio
nante, es alga muy personal, que cada una lo vive a su manera. 
Nos dia mucha confianza, sabíamos que la gente estaba con 
nosotros. 

Hablemos de la cruda realidad, danos tu opinión como 
veterana en este club... ¿que le falta o en que falla el 
Espanyol para asentarse de una vez por todas entre los 
grandes de nuestra liga y no alternar temporadas positi
vas con otras llenas de sufrimiento, luchando, como este 
mismo año, por no descender? 

Qué difícil es esa cuestión. No soy la persona indicada para 

hablar, pera es que si tuviese la seguridad de saber cual 
es la causa ya se la hubiera comunicada al Gansejo de 
Adminitración. 

Mi intención es la de retirarme como 
futbolista profesional en el Espanyol 

Centrandonos en esta temporada, que contestarías a los 
que dicen que hay "mal rollo" en el vestuario? 

No es verdad. No es cierto. El ambiente en el vestuario es 
como el de cualquier otro equipo de primera. Es algo que se 
dice desde hace tiempo y aunque lo hemos desmentida, sigue 
diciéndose ... Ya cansa el asunto. 

Todos los años por estas fechas salen a la luz los mismos 
rumores . .... ¿podemos tranquilizar a la afición del Espanyol 
diciéndoles que tenemos Tamudo para muchos años? 

Espero que si. Mi intención es la de retirarme como futbolista 
profesional en el Espanyol y cumplir mi actual contrato. Tengo 
retes personales que no he alcanzado como, por ejemplo, ser el 
maximo goleador de la historia del club en Primera División. 

Tenemos que hablar del ultimo partida de liga. Cuéntanos. 

El partida contra la Real Sociedad fue el mas duro de toda mi 
vida deportiva. ¡Que sufrimiento! ¡Que angustia! Afortunadamente 
seguimos en Primera División pero en el Espanyol no se puede 
ni se debe repetir alga parecido. Me niego. 

Nosotros también nos negamos. 

José L. Llopis 
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Opinions 

Y colorín colorada, este cuento se ha acabada. Con tristeza, 
pero se puso el punto final a la temporada. A pasar pagina. 
Me juego lo que quieran que nadie, cuando se planificaba 
la temporada el pasado verano, pensaba que este curso 
acumularía tanto sufrimiento. Nadie esperaba lo sucedido, 
ni lo bueno, la consecución de la Copa del Rey, ni lo malo y 
peor, salvar el cuello (por no escribir otra cosa) en el última 
minuto del descuento del última partida de Liga ante la Real 
Sociedad. Algunos dicen que este es el vivir del españolista, 
pero segura que se pueden hacer las cosas de manera muy 
diferente. ¿No? 

Algo pasa. Algo sucede allí dentro, en las entrañas del Estadi 
Olímpic. Algo se cuece mal cuando todos los ingredientes 
son buenos para completar una receta sensacional pero 
que al final siempre acaba gustando todo un poco salada 
o agrio, como ustedes prefieran. ¿Qué le pasa al Espanyol? 
¿Qué se esta haciendo mal? No lo sé, aunque sinceramente 
no creo que tenga que ser yo la persona que lo descubra. 
Mis padres siempre me educaran con la convicción de que 
debía ser sincero en todos los aspectos de la vida. Y trato de 
hacerlo. Cuando sé que no he hecho algo bien, acabo por 
agachar las cabeza y reconocer mis errares. ¿ Tanto cuesta? 
¿Tan complicada es reconocer que se estan equivocando 
en alguna cosa? 

El presidente es un tipo simpatico. Simpatiquísimo. Me 
consta que ha tenido enfrentamientos en su casa por no tirar 
la toalla y abandonar la poltrona del sillón presidencial. Lo ha 
pensada en mas de una ocasión, pero la ilusión de cortar la 
cinta del sueño españolista, Cornellà-El Prat parece ser mas 
fuerte que cualquier otra cosa. Y se entiende. Comprar los 
ingredientes, hacer la masa, cocinarlo todo para ver que se 
comen el pastel otros debe ser difícil de asumir, pero muchas 
veces se dice que una retirada a tiempo es una victoria. 

Pero bueno. A lo que íbamos. A la gente, al pueblo lo que 
le gusta de verdad es hablar de fútbol, que es el verdadera 
motor que hace mover todo estos sentimientos. Un tópico: 
"Si entra la pelota, todo va bien; si va al paio, casi todo 
va bien; si va fuera; cagada". Y eso es lo que le pasa al 
Espanyol. Da la sensación de que muchas veces se rema y 
se nada con mucha fuerza para llegar a la orilla extasiada. 
Son muchas temporadas escuchando la misma canción y 
salvando el cuello en el última instante. 

Moisés Llorens diari AS 

Y lo que se debe hacer es comenzar a hacer bien las cosas. 
Pera desde ya. El club, los que tienen el poder, deben 
comenzar a olvidar de una vez por todas las rencillas y las 
guerras de guerrillas que habitualmente se cuecen en los 
despachos. ¡Basta ya, por favor! Basta de enfrentamientos 
y comiencen a mirar por una pueblo que siempre se deja la 
garganta y algo mas: el corazón. El españolista se merece 
el respeto de todo el mundo, claro esta, pero sobre todo lo 
merece de sus dirigentes. El pueblo esta cansada de ama
gos de dimisiones que nunca llegan a producirse; la grada 
esta hastiada de ver cómo nadie es capaz de explotar el 
gran potencial que tiene la entidad y que parece que mas de 
un dirigente se conforme en vivir a la sambra de otros gran
des clubes. Y eso es lo que siente mucha gente: el Espanyol 
es un club centenario, con señorío, que tiene elegancia, que 
afortunadamente tiene una masa social que ama los colores 
blanquiazules, pero que ve con desilusión cómo no acaban 
de arreglarse ciertas reticencias y desagravias entre las 
poderosas familias que gobiernan la entidad. 

Lo vivido esta temporada no tiene perdón. En un mes, el 
Espanyol pasó de celebrar la Copa del Rey, merecidamente 
ganada, a suspirar por salvarse en el última segundo de un 
campeonato de Liga marcada por las indecisiones de Miguel 
Angel Lotina y por el conformismo de una plantilla bien dise
ñada pero muy mal explotada. 

Se debe aprender de todo esto, claro esta, pero esta sí que 
es la canción del verano. Uno tiene la sensación de haber 
vivido esta película varias veces en los últimos años. Los 
aficionados sólo piden una cosa: que traten de buscar un 
consenso, aparentemente utópico y que las cosas comien
cen a funcionar como debe ser. Visca l'Espanyol!!! 
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Els SOCIS 

Ulldecona, entre moltes altres coses, és terra de periecs 
diferents. Si ser perico ja és, per si mateix, exercir de 
"diferent", ser-ho de la penya d'Ulldecona ho és una mica 
més de lo normal. La nostra a estat una penya que a anat 
contra corrent d'una forma clara, quasi sempre. 

En aquesta edició de "Lo perico d'Ulldecona" tenim una 
gran ocasió per demostrar, per que som diferents. Es 
senzill, ho som per que tenim molts socis en vocació de 
ser-ho. Santos es, probablement, l'exemple més clar. 

Per saber com es Santos s'ha de conèixer-lo. Un tipus 
tossut, amb vocació de porta la contraria per principis, 
d'anar cap avall quant tots van cap amunt, capaç de 
convertir una conversa de lo més intranscendent en un 
debat absolutament apassionat. De defensar la seva veritat 
fins a portar al "contrari" a l'esgotament. l, per suposat, de 
no donar mai un pas enrere quant creu fermament alguna 
cosa. Santos es d'aquells personatges tant estranys que 
quant et diu blanc ... , és blanc, vaja l'antítesi d'aquella frase 
que el nostre president Dani, n'ha fet la seva filosofia de 
vida "el que avui es blanc, demà pot ser negre". 

L'any passat Sant os i la seva dona, Cinta, havien de fer 
unes reformes a la piscina de casa seva. Fins aquí res 
d'estrany ... però llavors va ser quant li va venir la gran idea; 
¡volia una piscina del club del que es soci i accionista!. 
Va parlar en l'empresa que li estava fent les reformes i 
els diu; "per al fons de la piscina vull l'escut d'un equip 
de futbol'.'. L'empresa li va contestar que no hi havia cap 
problema, que tenien el plànol estandarditzat i en diferents 
mides ....... "Crec que os esteu equivocant", els diu. "No 
vull l'escut que esteu pensant, vull el de l'Espanyol". 

Santos Escobar 
L'empresa ho va començar a veure negre i Santos era 
quant ho començava a passar bé de veritat. 

"Bé, teniu dos opcions; ho hem feu l'escut de l'Espanyol 
de fons de la piscina o busco un altra empresa". Per un 
moment els encarregats de l'empresa van pensar que era 
una broma, però van tardar molt poc en adonar-s'hen que 
el tema anava absolutament en serio. Per tal d'intentar 
dissuadir-lo li van dir que pot ser s'encariria l'obra ... 

No hi va haver-hi manera, Santos va dir que es tenia que 
posar l'escut i escut que es posaria. Pericosonline, AS i 
Sport es van interessar per la piscina. L'Sport va desplaçar 
periodista i fotògraf. Quant es van posar en contacte en 
ell pel repotatge els va dir; "Si voleu pot sortir Kameni 
també". Perdó, com has dit?, contesten. Santos sense 
inmutarse, "es que tinc un gos i quan mel van portar al 

veure que era negre vaig dir; ¡ja tinc 
el nom, Kameni! , i si voleu pot sortir 
també al reportatge". Diuen que si, 
però quan van arribar a casa Santos 
i Cinta i es van trobar a "Kameni" amb 
un vestit de l'Espanyol fet a mida, 
van començar a pensar que "allò era 
diferent". 
Clar que faltava la cirereta del pastis. 
Les declaracions de Santos; "hi ha 
culés que no es volen banyar aquí i 
jo ho prefereixo; m'agrada que l'aigua 
estigui neta" 
Si ja se que som una mica extranys 
a aquesta penya però .... , i el que 
xalem? 

Jeroni Castell 

J 

' l 

Els SOCIS 
Santos Escobar 

23 



Entrevista a ... 

Josep Maria Piera 
Ha estat un any mogut per al nostre Espanyol, fins aquí cap novetat. De tot el que ha passat teníem ganes de parlar-ne en 
Josep Mª Piera. Fa dos anys que va aparèixer al primer pla de l'espanyolisme. Els "mercenaris" es van posar a "treballar" 
de seguida. Van seguir el guió esperat i van arribar al nivell més menyspreable, els que escriuen i els que criden li van dir de 
tot i van dubtar del seu espanyolisme, o directament el van acusar de no ser-ho. Uns altres, era el símptoma mes clar de la 
desesperació que vivien, van voler agredir-lo, a ell i als seus companys. 

No es va posar mai nerviós, no va contestar mai un insult 
i no va desqualificar a ningú; simplement va seguir el seu 
camí. Ara quant a aconseguit una quota important de 
popularitat ens sorprent a tots deixant de ser el portaveu 
de la plataforma Espanyol 3.0. 
Hem de parlar de tot això Josep Mª, però, primer, gau
dim recordant el dotze d 'abril. ... ¡Quina festa! ! 

Buff! Tremenda. Espectacular. Emocionant. Inoblidable. 
Realment és molt difícil de descriure. Crec que podria esgo
tar tots els qualificat ius del diccionari sense donar amb la 
paraula justa doncs és més que possible que no existeixi. En 
tot cas, com be dius, "quina festa la d 'aquell dia!!" 

Tu vas tenir que fer molts quilòmetres per estar a Madrid. 

Molts? Potser et quedes curt. Era de vacances al paradís, 
concretament a Jamaica, al nord de l'illa, prop de Port 
Antonio. Vaig haver de fer tres hores de cotxe per arribar 
a Kingston, la capital , per poguer agafar un vol cap a Miami 
que sortia a les set i mitja del matí. Control d'immigració 
nord-americà, amb tot el que això comporta i set horetes 
d'espera a Miami. Ja per acabar, vuit hores més d'avió fins 
aterrar a Madrid cap a les nou del matí del ja històric per 
nosaltres dotze d'abril. La veritat és que no puc definir-lo 
com un viatge curt o de plaer. Especialment pel meu fill petit 
que pobret només té un parell d'anys i mig .. . Però no puc 
queixar-me donat que tenia claríssim que ni la meva família 
ni jo ens perdíem aquella jornada per res del món. l , és clar, 
ho tornaria a fer mil i una vegades més. 

Quant ens vam trobar per la carpa recordo que hem vas 
dir: "encara que no guanyéssim, això ja ha valgut la pena". 

La "festa" de Madrid va ser; espec
tacular, emocionant, inoblidable. 

Explica-ho 

Després de Mestalla, on es va acabar amb seixanta anys de 
sequera i, per tant, amb les necessitats o urgències històriques 
per guanyar i pogué viure un títol, sóc del parer de que les finals 
estan per gaudir-les. Si a més a més les guanyes, com deia 
l'Eugenio en el seu famos acudit del pòker, "es l'hòs***''. De 
fet, jo vaig començar a gaudir-la desde el mateix moment en 
que ens varem classificar a Riazor. Els primers sms. Bs prepa
ratius. L'intercanvi de mails amb dotzenes de pericos, inclosa 
tota la meva mi familia que, com ben saps, està formada per 
unes quantes generacions de pericos. La il·lusió durant el des
plaçament (tot i que en el meu cas, fos com t'he comentat), 
l'indescriptible sentiment de creuar-te a Madrid amb milers de 
persones (families senceres) tan espanyolistes com tú. El menjar 
amb els amics i companys del 3.0 i molts d'altres periecs. Per 
cert, també amb uns quants "mañicos" que varen tindre la des
gràcia de caure en el mateix restaurant que nosaltres i soportar 
mil i un cops tots els himnes i cantics que sabíem o inventàvem 
(señores y señoras que estuvieron en el Mesón del Jamón, les 
pido disculpas desde aquí por la "comidita" que les dQ. La carpa. 
La Castellana. L'autocar! La arribada al Bernabéu. O sigui; vaig 
gaudir com un animal tots el dia, totes les hores i tots els minuts 
previs al començament del partit. Per aixó, quan et vaig trobar 
vaig dir-te el que et vaig dir. Perque ho sentia així. Perque eren 
moltes las emocions ja acumulades i m'ho habia passat tan be, 
que el resultat no és que em fos indiferent ni molt menys, però ja 
no era el factor decisiu per evaluar si habia valgut la pena o no. 
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Entrevista a ... 

El passeig per la Castellana va ser el moment mes emotiu 
del dia? 

A nivell col·lectiu, sens dubte, ja que va ésser un impressio
nant i maravellós moment de improvisada bojeria. Per cert, i 
com nota al marge, mai se m'oblidarà la cara de alucinat de 
José Luis Perelló, que anava a primera fila de aquell autocar, 
al veure com estàvem tots ... Però a nivell més personal o 
més ínt im, potser varen ser alt res els moments més emo
tius. El primer, quan cap a les deu i mitja del matí, ja al meu 
pis de Madrid, em vaig abocar al balcó i vaig veure varies 
families periques passejant amb orgull les seves samarretes, 
mocadors i bufandes blanc i blaves. Feliços. Disfrutant y 
aprofitant per fer una mica de turisme per Madrid. Deuria 
ser el cansanci del viatge, el jet-lag, que sóc un idiota senti
mental o el qoe fos, però la veritat que vaig notar un nus al 
coll. Tampoc podré oblidar la cara de felicitat de tota la meva 
familia durant els últims minuts del partit, quan ja sabíam 
que erem campions i que era imposible que se'ns escapés 
el títol. El meu pare, la meva mare, les meves filles, germans, 
cosins, tiets, nebots, cunyats, fillols .. ., tindries que veurel's. 
Però molt especialment a la meva fi lla Alejandra, qué és 
probablement la més fanàtica de la casa. La veritat és que 
vaig sentir per ella una extranya barreja d'orgull i felicitat .. 
Mestalla la va agafar quan només tenía 8 anys i no va ser 
el mateix. M'en alegro molt que hagi viscut un moment com 
aquest d'una forma més adulta i per tant més conscient. La 
veritat és que va ser un dia de grans emocions per a tots els 
pericos i periques. A veure quan ens arriba el proper. 

Després de "lo de Madrid", de la resposta del públic, els 
últims partits de lliga, etc. T'has plantejat per que no 
donem un salt definitiu cap amunt? Desprès de la copa de 
Mestalla no ho vam saber aprofrtar per créixer. Creus que 
ara ho sabrem fer? 

He deixat de ser el portaveu dels 
3.0 perquè som un grup i no crec 
que hagi de ser sempre el mateix 

el qui posi la veu o el rostre 

Fa ràbia, però no em queda més remei que ser molt i molt 
escépt ic al respecte. Tú dius que Mestalla no fou aprofitat i jo 
crec que et tornes a quedar curt. Va ser molt pitjor. No sel's 
va acudir res més que desmantellar tota la columna vertebral 
del equip! Tota, amb la exceció d'en Tamudo. Et recordo que 
van marxar Caballero, Pochetino, Galca, i Sergio ... ? Fa falta 
que t'expliqui que, a més a més, uns pocs mesos després, 
es van cobrar la peça que els hi mancaba a la seva particular 
col·lecció? Em refereixo a en Paca Flores -a qui tant detes
taben malgrat ser tan perica como el que més-, malgrat la 
seva condició d'ex-jugador, malgrat ser un home de club, 
haber-nos salvat del descens en un parell d'ocasions fer-nos 
campiones? Jeroni, reconeix que et quedes curt al dir "no 
ho vam saber aprofitar". Ara, malauradament, em temo que 
passarà el mateix. De fet, el Consell que tenim avui em sembla 
inclús més perillós que el d'avans. Per tant i desgraciadament, 
penso que amb aquesta gent mai donarem el necessari salt 
de qualitat. Han desaprofitat sistemàticament totes les opor
tunitats que han tingut. Per què ensertaràn ara? l, que consti 
en acta, que crec que són tan periecs com tu o jo i li dediquen 
temps i diners al Espanyol, cosa que els agraeixo. Però, des
graciadamnt, ens han demostrat masses vegades que no ho 
fan amb el talent i serietat que aquest club es mereix. 

Josep Maria Piera 
Parlem de altres coses. Per que has pres la decisió de 
deixar de ser el portaveu dels 3.0 

Perquè Espanyol 3.0 és un grup, un col·lectiu, i no sembla 
lògic que sempre fos la mateixa persona la veu o rostre del 
mateix. A veure si el Paca Asensio, que és qui pren el relleu, 
ho fa millor que jo i amb les seves aportacions és capaç de 
convèncer als socis de la necessitat que tenim de canviar el 
model de gestió. Jo, reconeixem-ho, no he sapigut fer-ho. 
Tan de bó el Paca si que sàpiga i pugui. 

Hi ha coses que des de la part de fora no entenem. Et 
passes dos anys lluitant, procurant "situar-te" i fer-te un 
lloc dins de l'espanyolisme i quant ho has aconseguit ... 

No crec que porti dos anys intentant "situar-me" o fent-me 
un lloc en el espanyolisme. De fet, mai he ambicionat rés 
en el pla personal. Sí vaig entrar al Espanyol 3.0 va ser per
què em preocupava molt com s'estaven (i s 'estan) fent les 
coses. Mai he volgut "colocar-me". Ningú pot ni podrà dir 
que m'hagi postulat com el millor president pel club. Perquè 
no ho he fet ni ho faré. Dit això, que ningú "m'enterri" per el 
fet de donar pas a una altra persona com a portaveu i des
aparèixer dels medis. Sempre tindré al Espanyol al meu cap, 
en el meu cor i en la meva vida. l si en cap moment penso 
que el Espanyol requereix més dedicació per part meva, no 
ho dubtis: la t indrà. 

Hi ha rumors que apunten a que Dani et vol per a un 
Consell de Mur. Te alguna cosa que veure això amb la 
teva decisió? 

Per suposat que no. És més, veig impossible que jo estigui 
en un Consell amb en Dani de president malgrat que, com 
deia abans, li agraeixo tot el que ha intentat i intenta fer amb 
el club. Sóc massa crític amb les seves formes de fer i crec 
que, tot i la seva la seva bona voluntat i esforç, no representa 
el tipus o perfil de president que ens convé pel club. De fet, 
"flors" o sort al marge, sense dubtes ens aniria molt millor 
amb un altre president i, sobre tot, amb unes altres formes 
de fer i gestionar. Per tant, excepte si passes quelcom molt 
greu (com hagués pogut ser el descens que vàrem evitar en 
l'últim minut) i que posés en perill la supeNivència del club, et 
recomano no apostis a favor d'aquesta possibilitat. l, a més 
a més, dubto rnolt que ell fos molt feliç tenint-me voltant pel 
seu costat. .. 

Però et veus com un possible conseller o vice-president 
de l'Espanyol en Dani de President? 

Crec haver-te contestat amb claredat. Amb la salvetat que et 
deia abans, la resposta es no, no i no. 

En aquesta mateixa revista J. M. Lara diu que el 3.0 pot 
ser un molt bon equip de treball per l'Espanyol però que 
li falta un líder ... més ben dit diu que en te un però no ho 
vol ser. Ets tu. 

No et capigue dubte de que 3.0 aportaria un magnífic equip 
de treball a l'Espanyol. Però, en el que a mi respecte, tot i 
agraint aquesta mostra pública de carinyo i de confiança d'un 
personatge com és el José Manuel Lara a qui admiro, no puc 
estar d'acord amb ell. No és que jo no vulgui ser-ho. Es que, 
en la meva opinió, en Espanyol 3.0 -i també fora d'Espanyol 
3.0- hi ha gent molt brillant i preparada que segurament faria 
un millor paper com a conseller o corT\a president que el que 
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faria jo. A més a més, et recordo que nosaltres som un grup, 
un col·lectiu , i que funcionem sense el que es diu un líder. Al 
menys així ha estat fins ara. l en Lara ho sap. 

Et planteges la possibilitat de poder ser President de 
l'Espanyol? 

Per qualsevol perico, sens dubte és un somni presidir el 
club que li apassiona, fer-ho bé, i aconseguir portar-lo a 
cotes més altes. A guanyar la lliga per exemple. Sí. Seria 
un somni per a qualsevol de nosaltres i per tots els lectors 
de Lo Perico de Ulldecona. Però en el meu cas, penso em 
pesa massa la responsabilitat. De fet, només pensar de no 
fer-ho tant be com l'Espanyol i els seus socis ens mereixem 
i per tant fallar a tanta gent m'aterra i no sé si m'atraviria mai 
a donar el pas. Afaigeix-li les renuncies que a nivell personal, 
familiar i profesional tindria que fer i tindràs la resposta. No. 
No em plantejo ser president. l tu saps que soc sincer al 
respecte. 

Vosaltres heu tingut el suport de Lara des de la vostra sor
tida a escena. Creus que és suficient la presencia de Lara 
en la vida de l'Espanyol, O si vols t'ho preguntem amb més 
claredat Esperaves més implicació, per part seva, en la 
campanya electoral? 

Suficient la seva presencia? Més be tot el contrari, no?. 
Tant de bo s'impliques més. O el deixessin implicar-se més. 
El paper del Lara és un dels grans errors que ha comes 
Sanchez Llibre. No aprofitar el seu potencial, capacitat, 
talent i espanyolisme és demencial, absurd, incre'1ble. Dit 
això, porto temps esperant alguna cosa més que fogoses 
declaracions o aparicions amades del Lara. Crec que hauria 
d'haber donat senyals més clares a tots els pericos respecte 
la seva implicació i compromís. l si no ho ha fet per alguna 
cosa serà. Té la suficient intel·ligència i coneixement de 
causa com per saber que li costarà molt donar la volta a un 
estat d'opinió col·lectiu que ha estat generat per molta gent 

que porten anys i anys desacreditant-lo. Si volgués, t indria 
que ser moltíssim més clar en els seus plantejaments per tal 
de ser cregut. Per tant, i per contestar de forma directa la 
teva pregunta, sí; esperaba, espero i em temo que seguiré 
esperant més implicació per la seva part. De fet porto molt 
de temps lluitant per que aixó es produeixi i et prometo que, 
si està a les meves mans, ho continuaré fent perque estic 
convençut que ell i la seva família tenen sens dubte el pass
aport per la consolidació i l'éxit del Espanyol. Però, malhau
radament, en aixó tampoc he tingut excesiu éxit. .. 

Per que vau elegir a Biern com a candidat a la presidèn
cia?. No ens expliquis allò de l'unió de les candidatures 
per que no ens la creiem ... 

Al presentar-se i tenir la valentia de donar el pas, es va triar a 
sí mateix. Hagués estat del tot absurd presentar dues llistes 
opositores a en Dani. l, sense cap tipus de dubte, ell tenia 
moltes més ganes que jo de ser president. Es així de senzill. 
l, disculpeu-me doncs sé que no ve al cas, però vull desde 
aquí fer un reconeixement públic a l'espanyolisme de'n 
Claudio i mostrar-li el meu agraïment per tot el que va fer. 

Quant vau fer publica la candidatura i no apareixien noms 
tan importants dels 3.0 com el teu o el de Carles Peyra, la 
sensació que vam tenir tots es que, vosaltres mateixos, 
confiàveu tant poc en la victòria que os vau quedar al 
marge per no cremar-vos. Va se aquest el motiu de la 
decisió? 

No és així. La veritat és que es va fer una candidatura de 
set persones "d'en Claudio" i set "tres punt zeros". Per part 
nostra es van presentar aquells que varen voler o poguer 
donar el pas endevant. Tots ells magnífics i compromes
sos pericos. l, tot i que és cert que desde el primer minut 

Tant de bo Lara s'impliqués mes 
en club. El paper de Lara es un 
dels grans errors que a comes 

Sanchez Llibre 

sabiem que seria casi imposible aconseguir l'objectiu de la 
presidència, ningú va reservarse per tal de no cremarse. Es 
més, gent de la qualitat humana i la valua d'un Carles Peyra 
mai es reservaría a l'Espanyol per interessos personals. T'ho 
puc ben assegurar. 

Els 3.0, a mes de canviar de portaveu, heu fet una "rees
tructuració" interna. Con:i queda? 

Desitjo que millor. Agrupant les nostres accions. Evolucionant 
perquè toca adaptar-se a la nova i complexa realitat accio
naria!. Funcionant amb divisiò de responsabilitats. Treballant 
com "un Consell a l'ombra" per dividir responsabilitats i fer
ho més fàcil per a tothom. l, com sempre, prenent nota, con
tactant amb molts pericos i buscant el millor per l'Espanyol. 
Això sí: alguns amb més dedicació que fins ara i uns d'altres, 
com jo, amb més temps per les nostres families i feines. 

Independentment de les àrees de treball o dels nom i que 
i possessiu. Com treballareu a partir d'ara. Quina serà la 
presencia de Espanyol 3.0 en el dia a dia de l'Espanyol? 

Malgrat haber-nos posicionat clarament com a l'alternativa de 
referència i pensar que el millor pel club fos que aquesta és 
materialitzes, tindrem el rol que determinin en el seu moment 
la majoria dels accionistes. De moment, han decidit que més 
aviat sigui poc. Ja veurem en un futur ... El que sí puc dir-te és 
que no puc imaginar-me als 3.0's traint els seus principis per 
unes cuantes cadires al Consell. No les hem acceptades en el 
passat i no crec que ho fem demà o l'any que ve. 
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No puc imaginar-me als 3.0 traïnt 
els seus principis per unes 

cadires al Consell 

Entrevista a ... 

Fa un any, en l'ampliació de capital va "aparèixer'' nous, i 
grans, accionistes absolutament desconeguts fins ara per 
l'espanyolisme. Quina opinió d'aquest tema? 

Que va ser vergonyos con es va fer tot el procés de l' ampliaciò 
de capital. Que es increíble que un club en la situació del 
nostre renuncies a cinc millions d'euros de la família Lara 
(els hi recordo que els possaba renunciant explícitament 
als drets polítics i de vot dels mateixos) i es "managués" tot 
com es va fer. Que, de fet, s'enganyés al primer accionista 
diguent-li que no es cubriria l'ampliació quan ja teníen ben 
clar el contrari. l, respecte els nous arribats, tal i com va dir-li 
al senyor Morlanes en Josep Maria Pons en Junta General 
d 'Accionistes, benvinguts a l'Espanyol. Tant de bó els meus 
temors al respecte, que els tinc, siguin totalment infundats i 
fruit del meu desconeixement. El temps ho dirà. 

Veus alguna vinculació entre aquest fet i el negoci que hi 
ha al voltant de Cornellà? 

Sense comentaris. 

A passat molt poc temps des de l'assemblea i dins del 
consell ja hi ha fortes discrepàncies. Totes les decisions 
costen a prendre per la dificultat que tenen per arribar a 
acords. Com ho valores? 

Mai he cregut en aquest Consell. No son d'extranyar les 
discrepàncies donat que hi ha massa gent ficada, masses 
interessos, masses amics, masses clans i massa afany de 
protagonisme. Però és el que hi ha. Tot i que ja veurem quant 
en duren .. . 

Finalment Josep Mª, hem de fer una valoració de la tem
porada. A la balança tenim una Copa del Rei i la salvació 
en el descompte. Diu Dani que es una temporada de nota
ble; un suspens que seria? 

Hem de pensar que aquesta, a més a més de la temporada 
de la Copa del Rei o el partit amb la Real Sociedad, també és 
la temporada del ridícul que vàrem patir per la caiguda del sis
tema informàtic a la fallida Junta d'accionistes del desembre, 
és la temporada de l'ampliaciò de capital on es varen rebutxar 
molts diners de pericos de tota la vida, és també la de la frac
tura social i accionaria! evidenciada a l'última Junta General, i 
és ja per acabar la temporada en la que, malgrat el que diguin, 
encara no s'ha començat a construir l'estadi de Cornellà per 
manca de llicéncies que ja veurem quan les tindrem. Per cert, 
em jugo amb tú el que vulguis que no l'estrenarem l'any 2007; 
i quan dic "el que vulguis" vull dir "el que vulguis". 
Un cop dit aixó, també és clar que el més important a l'hora 
de fer valoracions ha de ser l'aspecte esportiu. En aquest 

Els tècnics no son el únics 
responsables del que ha passat 

esportivament; ni tan sols els pri
mers. Els màxims responsables 

seuen a la llotja 

ambit, soc de la opiniò que una temporada de notable no et 
deixa tan a prop de l'infart o de l'infern com ens ha deixat 
aquesta. Pot-ser dintre de uns anys, quan es pugui oblidar 
el fet de que varem estar tretze minuts a segona i que ens 
varem salvar en temps afegit, poguem qualificar-la de nota-

Josep Maria Piera 

Cornellà encara no s'ha començat 
a construir. No tenim les llicencies 

ble com ara fa en Dani. Avui, amb el record del partit amb la 
Real Sociedad tan a prop, em semble una veritable bestiesa 
dir que ha estat de notable. De fet, dubto que el mateix 
Dani ho digui. Ell també era al estadi i va poguer veure com 
tú i com jo a molta gent (entre el ls jo mateix) plorant com 
nens perquè sabiem el que significava baixar a segona en 
les condicions en les que tenim avui en dia el club. No. De 
notable, res. Crec que en Dani és massa generós amb la 
seva gestió. 

Ara Lotina se'n va i portaran un nou secretari tècnic; creus 
que els tècnics son els unies responsables de tot? 

Els tècnics no son els únics responsables i tampoc en son els 
primers. En la meva opinió, és clar que la màxima responsabi
litat, per lo bó i per lo dolent, és del president i del seu consell. 
Per tant, Dani i gran part dels seus consellers son els verita
bles responsables dels exits i els desastres que hem viscut o 
patit derrerament. Els set secretaris tècnics, vuit entrenadors 
i ja no sé quants fitxatges que han fet en només sis anys, 
també tenen la seva part de responsabilitat. Però insisteixo, la 
màxima responsabilitat és on és. l seu a la llotja. 

Quina solució hi veus al desgavell que vivim? 

El primer que ens convé es anar tots junts de la ma i oblidar 
certs sectarismes o conductes que hem viscut en el passat 
més recent. "Tots junts", per supossat, deuria incloure un 
senyor que es diu José Manuel Lara, a un altre que es diu 
Daniel Sanchez Llibre, i també a qualsevol perico que vul
gui o pugui dedicar-li recursos o temps a l'Espanyol. Tinc 
bastant clar que sense unitat serà ben difícil poguer avançar 

Tot el procés de l'ampliació del 
capital va ser vergonyós 

de veritat. Ara bé, també tinc clar que sense una profunda 
renovació (recalçada per una molt amplia majoria) en totes 
les estructures del club, poc podrem fer. Ja ho va dir en 
Pochetino al acabar l'últim partit de lliga: "aquí hay que 
cambiar muchas cosas; no es normal que un club como el 
Espanyol camine siempre por el filo de la navaja pues, tarde 
o temprano, caera". 
Però si em demanes solucions més concretes, tinc que dir-te 
que pot-ser el que més em sembla "la" solució és el programa 
que Espanyol 3.0 va elaborar en el seu moment i que em sem
ble un conjunt de mides innovadores, rumiades, !lògiques i de 
gran sentit comú que estic convençut millorarien notablement 
la eficàcia i la transparència en la gestió del club. 

Dit aixó, i independentment de solucions, programes o per
sones, el que es mereix el soci, accionista o simpatitzant de 
l'Espanyol clarament és molt més que el que està o estem 
rebent. Perquè tenim una afició inmillorable, que sempre 
respon quan es cridada i que no mereix patir com ens han 
fet patir. Encara que sigui per tots ells, alguns deurien fer-ne 
un pensament .. . 

Josep Mª Piera, sens dubte, un actiu de l'Espanyol. 

Jeroni Castell 
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molí d'oli 

"Molí d'oli Forès" es una almazara con tres generaciones de 

experiencia en la fabricación del aceite de oliva virgen. Es la 
mayor almazara privada de Cataluña con una producción de 

15 00 toneladas de aceite de oliva al año. 
Dedicada casi exclusivamente a la venta a granel del aceite de 

oliva virgen, ahora presenta dos productos para su distribución 
y venta al detalle: "Forès" aceite de oliva virgen con una acidez 

maxima de 1,5º y "Molí del Llarg" un aceite de oliva virgen 
extra característico del sur de Cataluña con un sabor dulce 
frutado de oliva madura que lo hacen único en el mundo. 

Agrícola Industrial Forés, S.L. 
C/Barcelona, 219 
43500 Tortosa 
agricolafores@terra.es 
Telefax: (+34) 977 44 07 06 
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Opinions 

Ni el més recargolat dels guionistes podia haver ideat una 
temporada tant bipolar. S'ha passat de la il·lusió per les 
expectatives generades a la decepció de la pretemporada, 
de l'aventura europea a l'angoixant carretera de tercera, 
plena de sotracs en que s· ha convertit la Lliga, on el 23 d' 
abril la permanència es donava per resolta i el 13 de maig els 
de Lotina van veure el precipici des de la sorpresa. l sobretot 
s' ha passat de celebrar una beneïda Copa, a plorar aterrits 
per l'alè del fantasma del descens. Tota la tensió alliberada 
va sortir en forma de crits i sobretot de llàgrimes, els aficio
nats van celebrar plorant la permanència. La situació, o millor 
dit les situacions evidencien els cops de timó que donen els 
responsables del club que, no se com s· ho fan, però gairebé 
sempre que surten al mar es troben tempesta. 

Però s' ha guanyat al quarta Copa del Rei en la història del 
club amb una final preciosa, per gravar i veure-la sovint amb 
la canalla al sofà de casa com les pel·lícules de la Disney (al 
tanta no equivocar al caràtula i posar-hi la del partit de la 
Reial Societat, aquesta no es apte). Però quina nit, la del 12 
de abril, amb Tamudo, De la Peña, Luis Garcia, Lopo, Jarque, 
Costa, Zabaleta, David, Kameni, lto i Fredson, i també amb 
Caro. l Lotina i Tintin Marquez i 27 mil seguidors que van 
fer levitar l'equip pel Paseo de la Castellana fins al Santiago 
Bernabeu. Milers de pericos que es fotografiaven a la Carpa 
de la Torre Picassa amb el president Sanchez Llibre. 

Ara però, queda clar que el viscut a Montjuïc la nit de la 
por erosiona la figura de Dani Sanchez Llibre dons aquesta 
permanència ja no es pot vendre com un èxit, tal i com es 
va fer amb la del Múrcia de fa només dos anys. Aquest cop 
ha estat com una pel·lícula de terror que, tot i acabar bé, no 
et permet dormir en tota la nit. Li dones voltes i voltes, que 
hauria passat si el xut de Caro no entra... Tot això ens porta 
al anàlisi del per que es va arribar on es va arribar, al grau 
de responsabilitat de cadascun dels protagonistes. El primer 
es el president Dani Sénchez Llibre, un jugador de risc, de 
doble o res, que tant aviat celebra la consecució de la Copa 
del Rei com s' esmuny a la butaca al límit del descens. Es un 
president que defuig cap risc d' impopularitat conscient que, 

Eduard Cabré COM RÀDIO 

Benviguts al 
Dragon Khan 

moviments accionarials al marge, la gent que va els diumen
ges al estadi sempre tindrà la clau última de l'estabilitat i per 
tant del poder del club. Amb tot caldrà veure com reacciona 
la massa social en l'Aplec de Vilafranca amb la Copa del 
Rei a sobre de la taula. El temps ho cura gairebé tot, però 1· 
impacte del viscut des del minut 78 al 91 del partit final, no 
s' oblidarà del tot mai. 

Desprès hi ha un vestidor amb un nucli dur molt fort i amb 
talent, d'aquells que marquen la línia, ple d'homes amb 
caràcter i ofici que volen un club més gran encara, més 
ambiciós però a la seva manera. No han sintonitzat amb 
el tarannà de Lotina per be que junts han fet una primera 
temporada realment bona i un segon any de bogeria, amb 
títol, agonia i resurrecció. Ni els jugadors ni el cos tècnic ni 
evidentment la directiva han sabut llegir el final de Lliga. l 
aquí entra un Lotina que ha volgut fer una gestió total del 
vestidor visualitzant una difícil campanya amb tres fronts 
oberts. Aquesta gestió se li escapa ja a la pretemporada 
amb el viatge a la Xina i s'acaba d'esgarrar amb els canvis 
de sistema i les rotacions que, en més d'un cop, han debili
tat l'equip. L'entrenador ho ha mogut tot menys als centrals 
(Lopo i Jarque), massa moviments en una temporada en que 
incorpores, a cop de talonari, 5 jugadors teòricament titulars. 
Amb tot, el sacrifici de l'entrenador ha servit per veure les 
possibilitats reals d'un vestidor que necessitarà reforços de 
cara la propera temporada. l ens topem amb l' altre factor 
decisiu del puzle, la secretaria tècnica de Cristobal que amb 
l'escopeta torta va caçar un ós quan apuntava a un ànec. 

Montjuïc no ha estat mai per r Espanyol la muntanya màgica, 
mes bé se l'ha vist com la muntanya maleïda però ara pas
sarà a ser recordada com la muntanya russa, amb pendents 
terribles i pujades endimoniades. La gent va fabricar llàgri
mes de tragèdia durant gairebé un quart d' hora i desprès 
les va all iberar amb el miraculós gol de Caro. Del vertigen 
del descens es va passar a una estranya barreja de alleuge
riment i ràbia. Massa dur per gaudir del final feliç. Tot segueix 
passant per aconseguir un Cornellà- El Prat, per fi, estable. 
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Opinions 

Rogelio Roman 
M undo deportivo 

Decididamente la afición 
del Espanyol es el mejor 
tesoro que tiene el club. 
En las alegrías y las 
adversidades, siempre 
responde. Lo ha vuelto a 
demostrar en la campa
ña que recientemente 
terminó. Apareció en 
masa, 'invadiendo' de 
forma pacífica y ejemplar 
Madrid para dar alas 
al equipo en la final de 
Copa del Rey. Los fut

bolistas sí, tuvieron el mérito de sudar la camiseta y marcar 
los goles que dieron el triunfo ante el Real Zaragoza. Pero 
la magnífica respuesta de los pericos (de todas las edades) 
desde la grada, fue algo digno de elogio en una noche en 
la gloria. Como su posterior gozo por el título conquistada. 
Convocados un mes después a pasar una noche en el 
infierno, la grada de Montjuïc empujó otra vez con fuerza. Y 
el milagro sucedió. 

Precisamente por respuestas de esa magnitud, por la forma 
de volcarse sin condiciones, no merece el maltrato que una 
temporada sí y otra también se le ofrece. El espanyolismo 
tiene todo el derecho del mundo a gozar. A acudir cada 
quince días al campo a disfrutar, a ver a sus jugadores pro
ducir jugadas y goles para recordar. A entusiasmarse con 
la posibilidad de acabar en el grupo de los punteros en la 
clasificación. En suma, a poder hablar con el vecino sin sen
tirse humiliada por lo mal que va el equipo, por los líos que 
sacuden a la institución, por ser mas noticia por cuestiones 
negativas que por alegrías. 

No, la afición perica tiene todo el derecho a negarse a 
ser convocada casi cada final de temporada a un 'haraki-
ri ' colectivo. Algo que ya se ha convertida en habitual. El 
Espanyol, lo saben bien socios y seguidores, ha salvada 
la categoría en el última partida en dos de las tres últimas 
campañas. Y, a medida que pasan los años, se supera mas 
el listón del suspense. Por reciente, no hace falta recordar 
cómo pasó esta vez ante la Real Sociedad. Lo peor, y ojala 
erremos en el pronóstico, es que puede no ser la última. 

Joan Terrats 
El Périodico de Catalunya 

Franz Beckenbauer, presi
dents del Bayern Múnich, 
comentó hace poco en su 
paso por PlanetFútbol que, 
después de los últimos 
fracasos del fútbol aleman 
en Europa, los clubs profe
sionales se habían reunida 
para sacar conclusiones a 
tanta desastre. Tras reco
nocer que estaban hacien
do las cosas mal desde la 
base, llegaran a la conclu
sión de que debían copiar 
el modelo francés para 

:..u __ ... ._.....___J sacar adelante su fútbol 

base. Dicho y hecho: todos los clubs alemanes tendran una 
cantera parecida a la del Auxerre. ¿Esta situación podría 
suceder en el Espanyol? Sinceramente, no. 

En el Espanyol es impensable que la gente del club se 
reúna para sacar conclusiones a una buena o mala tempo
rada. Entre otras cosas porque no hay un modelo a aplicar, 
ni en el primer equipo ni en el fútbol base. El club vive de 
tópicos, de frases hechas, que de tanta repetirlas, se han 
instaurada en el subsconc iente perica. No hay discusión ni 
debate. Sólo dogmas. Cuantas veces hemos oido eso de 
que el Espanyol posee la mejor cantera de España o aquella 
de que antes de 1990 no existía el fútbol base. Y la gente 
que lo proclama se lo cree a pies juntillas. Para no hablar de 
esos tópicos que se han instalado en el palco. "Lo que hoy 
es negra mañana es blanca en el mundo del fútbol" o "el 
fútbol es cambiante y nunca se sabe lo que puede pasar" 
o "el primer equipo debe estar formada por chicos de la 
cantera y dos extranjeros de entidad". 

Estas frases, estos axiomas, representan exactamente el 
actual modelo del Espanyol. Un modelo fictic io, inexistents. 
Los consejeros, desgraciadamente, confunden los pro
yectos deportivos con el modelo, que debe ser la columna 
vertebral de cualquier c lub. Aquí mandala clasificación, 
los resultados, tanta en Primera División como en el filial o 
el cadete, donde la formación tendría que ser el eje de la 
cantera. José María Piera, portavoz del Espanyol 3.0, dio 
en el clavo en la última junta de accionistas del club cuando 
destacó que el programa del club no llenaba seis folios. 

El Espanyol debería ser un club moderna, inteligente, di
namico, con un fútbol base, por ejemplo , que no estuviera 
tan preocupada de ganar al Barça, tan obsesionado con 
los resultados y las clasificaciones. En lugar de estudiar los 
problemas, de hacer una analisis valiente de las diferentes 
situaciones, de coger el toro por los cuernos, el club prefiere 
mirar a otro lado y continuar la marcha esperando que el 
domingo se ganen tres puntos. Con argentinos, brasileños 
o rumanos. Da igual. Aquí prima el día a día. 

Y ¿el modelo? El modelo ha muerto. Viva la improvisación. 
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Opinios 
Francesc Serra 

Espanyol en estat pur 

Un any més teniu un nou exem
p lar de la revista de la nostra 
penya, com ja s 'ha convertit en 
una sana costum tinc la sort de 
poder gaudir d 'un espai on poder 
expressar-me en total llibertat 
sobre un dels temes que més 
m'apassionen en aquesta vida, 
l'Espanyol. 

Són gairebé dos quarts de nou del 
dimecres 17 de maig, gairebé han 

passat quatre dies després d'haver estat a punt de patir un 
infart, però crec que ja est ic prou recuperat com per a poder 
escriure sobre la temporada i tot el que hem viscut, Déu meu! 
Només de pensar-hi se'm posen els pèls de punta, durant 
tretze interminables minuts vam notar l'abrasadora escalfor 
de l'infern de la segona divisió i encara no sé com ens vam 
salvar. Un autèntic miracle! 

Però, anem a pams, l'agost passat, un amic, que no és se
guidor de l'Espanyol, em comentava les bones perspectives 
que oferia l'equip de cara la temporada que estava a punt de 
començar, classificats per a Europa, amb un bon entrenador, 
un projecte amb la major inversió en fitxatges de la història 
del c lub .. . 

Il·lusions, li vaig dir, en aquell moment encara no estava fit
xat Luis García, perquè havia marxat un dels jugadors claus 
d'aquell projecte (Maxi) i no li havíem trobat un recanvi de 
garanties, tot i les expectat ives que oferia la incorporació de 
Riera. 

No sé si patirem, però els fitxatges que hem fet ens han costat 
molts diners i el seu rendiment en els equips d'origen era més 
que discret, no pinta massa bé aquesta plantilla, li deia, i això 
que tot just havíem jugat un parell de partits de pretemporada, 
però quins partits! 

Bé, si heu seguit la majoria de partits que hem jugat enguany 
ja sabreu de què estic parlant. No sé de qui ha estat la culpa, 
si dels jugadors, de l'entrenador, del ara ja ex-secretari tècnic 
o de la junta directiva, però el que està clar és que les coses 
no s'han fet bé, perquè és impossible que un equip que és 
capaç de guanyar una Copa del Rei o de fer-li c inc gols al 
campió de la UEFA (Sevilla) no pot arribar al darrer minut de 
la lliga amb l'aigua al coll. Això és inadmissible! 

A dia d'avui ja no formen part del club ni Lotina, ni Cristóbal 
per tant els responsables s'han de buscar en dos direccions, 
d'una banda els jugadors que han de ser capaços de fer 
autocrít ica i alguns d'ells replantejar-se la seva actitud, espe
cialment dos casos flagrants com Costa i lto, un perquè no 
ha rendit al nivell que s'esperava per l'esforç econòmic fet, 

i l'altre per l'enorme descens del seu rendiment respecte la 
primera temporada. 

Però l'altra direcció cap a on hem de mirar és la llotja, perquè 
el NOtl consell, sorgit després de l'esperpèntica junta (quin 
ridícul mundial!!!), no ha estat capaç de reconduir la situació 
de l'equip, ni a hores d'ara sembla preparat per a afrontar 
la més que complicada temporada que ens espera. Estem 
sense director esportiu, no tenim entrenador, ha marxat uns 
dels valors més segurs de l'equip com és Lopo, la plantilla 
necessita reforçar-se gairebé a totes les línies i un llarg etcètera 
de problemes que s'acumulen i ningú resol. 

Desgraciadament sembla que el futur que ens espera és més 
que incert i si no fem un canvi radical, que apostem per un 
Espanyol fort i unit, allunyat dels personalismes que sempre 
l'han caracteritzat, tenim poca cosa a fer. No sé si hem de 
canviar de president i consel lers, però sí que crec que les 
coses no s'estan fent bé, perquè un club que es capaç de 
desplaçar més de mil quilòmetres gairebé tota la seva massa 
social, de convocar gairebé 50.000 mil persones en un partit 
de lliga i en els moments més complicats pels resultats és un 
club gran, i això fa ràbia! Ràbia perquè no sabem aprofitar un 
potencial magnífic per a convertir el nostre club en un dels 
capdavanters del país, capaç d'aspirar a tot. 

Si València i Deportivo han estat capaços de guanyar la lliga els 
darrers anys perquè no ho pot fer un club com el nostre. Per
què jo crec que podem, que ens hem d'oblidar de les tristeses 
d'equip petit, de les disputes internes, de maltractes històrics 
i fer la nostra via. El primer que s'ha de fer és reflexionar i so
bretot buscar on hem fallat i trobar-li remei amb urgència, però 
sobretot amb ànim, calma i paciència, perquè cada vegada 
que desfem un projecte esportiu el nostre club fa un pas més 
cap a l'abisme i cada vegada aquest és més proper. 

Per sort l'Espanyol sempre sap recuperar-se, reinventar-se a 
si mateix i sobreviure, però podem fer molt més, perquè com 
vam fer a Madrid , quan tots anem a una tot és possible. Vam 
saber donar una lliçó de futbol i de civisme, de com ha de ser 
una afecció com cal , sempre fidel, però també respectuosa 
amb el rival, aquest és el camí que ens durà a l'èxit. Perquè 
no m'agradaria haver de tornar a escriure unes línies tan pes
simistes com aquestes, i menys després d'una temporada on 
hem tornat a ser campions. 

Però no voldria acabar sense recordar els intensos moments 
viscuts a Madrid aquell, ja llunyà, dimecres 12 d 'abril del 2006, 
és fa molt complicat explicar totes les emocions que vam sentir 
en aquells màgics noranta minuts, però sí que em van servir 
per a comprendre que estava al lloc on havia d'estar, amb la 
meva gent, els pericos, aquells amb qui també vaig compartir 
fa quatre dies un dels pitjors patiments de les nostres vides. 

Espanyol en estat pur. 
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Els Socis 

Joan Labernia Vidal és soci des de que es va fundar 
la penya i "perico" des de que va nàixer, com tota la 
seva família. Té una gran passió pel futbol , actual
ment està jugant en el Club de Futbol Ulldecona. 

Vas anar a la final de la Copa del Rei? 

Si, amb la meva mare, vam anar amb l'autocar que va 
fer la penya blanc i blava d'Ulldecona. 

Com va ser la teva experiència? 

Va ser una experiència molt bona, m'ho vaig passar molt 
bé. 

Què et va semblar el partit? 

Molt bon partit de l'Espanyol, que va dominar en els 
moments claus del partit i va saber definir les ocasio
ns que va tenir, i amb el gol de Tamudo en el minut 1 
l'Espanyol va jugar més tranquil i més ordenat. 

Una valoració dels jugadors? 

Van jugar tots molt bé i es van deixar la pell al camp. 

Joan Labèrnia 

Per a tu quin va ser el millor jugador del partit? 

Sens dubte lvan De La Peña, que va ser el que va por
tar el ritme del partit. Va participar en tots els gols de 
l'Espanyol. Però Luis Garcia i Tamudo també ho van fer 
molt bé, juntament amb els seus companys. 

Que opines sobre l'alineació que va posar en practi
ca Miguel Àngel Lotina? 

Va fer una molt bona alineació i també bona tàctica i 
un bon plantejament del partit, va fer els cambis en el 
moment oportú. 

Com valoraries la temporada realitzada per l'equip? 

Bona, però li ha passat factura jugar tants de partits. 
Per això a la lliga no juguen com s'esperava. En canvi 
a la Copa del Rei han jugat molt bé. 

Narcís Ausensi 
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Els socis 

Lourdes Casas Cabrera, nascuda i veïna de l'Ampolla, 
és, igual que el seu germà Paco, una de les sòcies de 
la nostra penya a aquesta població marinera on Javier 
Curto ens ha fomentat una ferma delegació. Ha parti
cipat en molts actes i viatges de la penya. Va ser, no 
podia faltar, una de les que es va desplaçar a Madrid. 
Com tots el pericos està visquent uns moments difícils 
pel final de lliga que hem patit. 

Lourdes comencem parlant de la Copa que es mes 
agradable. Com vam xalar!!!!! 

De tot el dia, vint-i-quatre hores entre anada i tornada, 
quin es el moment que més et va impactar? 

Moltes coses. Les carpes. L'ambient "periec" que hi havia 
per Madrid ... el bon rotllo entre les dos aficions. Natros vam 
dinar al costat de un aficionats del Saragossa i vam estar 
fent broma uns amb els altres, però sense cap problema. 
Després, ja al camp, hem va impressionar molt l'estadi. No 
havia estat mai al Bernabeu i hem va sorprendre. Però de 
tot el record que mes m'emociona es el moment del gol de 
Tamudo. No el vaig ni veure ... va ser una bogeria. 

Tu vas estar a la final de València? 

Si i tant!!! 

De quina tens millor record de les dos? 

De l'ultima .. . pot ser per l'edat, a València tenia setze anys. 
Crec que a Madrid l'afició va ser més nombrosa i vam viure 
en més intensitat que a València. 

A tu el teu espanyolisme et be per tradició familiar o per 
un altre motiu? 

Per tradició familiar. El meu "iaio" per part de pare ja era un 

Lourdes Casas 

gran periec. La meva mare es va convertir a la nostra "religió" 
al casar-se ... 

No era perica? 

No. La seva familia era del Bilbao, però al casarse en el meu 
pare es va convertir. De fet ella va vindre a Madrid i en canvi el 
meu pare no va poder. Jo estic molt contenta de que la meva 
mare canvies d'equip pel meu pare, però jo no ho faria mai. 

Perquè ho tindries que fer? 

Es que el meu novio és "culé" ja hem tingut alguna 
"enganxadeta", però no canviarè. 

La copa va ser un moment inolvidable, però desprès vam 
patir molt. Vas estar a Montjuïc l'ultim partit? 

No, tenia un casament d'un familiar i no vaig poder anar, 
però em vaig intentar informar de com anava tot, fins que el 
meu pare hem va dir que ens haviem salvat.. ... Quina manera 
de patir!!!. Fins l'ultim minut no vam poder respirar!!!! 

Que creus que es tindria que fer per que, la propera tem
porada, no torni a passar el mateix? 

Planificar millor la temporada. No ens podem trobar en un 
altra situació com la d 'aquesta temporada. Es te que tre
ballar be i amb unió i no que cadascú vagi pel seu conte .. . 
També aniria bé que els arbits no ens fecin tantes actuacions 
com les que ens han fet aquesta temporada. 

Una curiositat Lourdes; quin es el teu jugador preferit? 

Kameni, sens dubte. l també admiro molt a N'kono, 
l'entrenador del porters. Crec que, els dos, son grans profe
sionals i el que no entenc és perqué Kameni no és el t itular. 

Grandísima perica Lourdes, com tota la seva família. 

Narcis Ausensi 
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La Pubilla 
Alba Calduch 

Com cada any per a les Festes Majors d 'Ulldecona la nostra entitat ha estat repre
sentada per una pubilla, enguany la penya ha tingut l'honor de tenir com a pubilla la 
senyoreta Alba Calduch Albesa. 

A continuació intentarem amb unes breus preguntes, presentar-la als socis, conèixer
la una mica més a fons i saber que li va semblar la seva experiència com a pubilla. 
En primer lloc, Alba, explica'ns una mica qui ets, quan i on vas néixer, on vius actual
ment, a què et dediques, quines -afeccions tens, en definitiva les típiques preguntes 
per saber d'on véns i on vas, si estudies o treballes ... 

Em dic Alba Calduch Albesa i vaig néixer el 15 de Setembre de 1988 a Barcelona, tot i que 
actualment visc a Parets del Vallés (Barcelona). Aquest any estic cursant 2n de batxillerat 
en la modalitat de Ciències de la Salut i en un futur m'agradaria estudiar medicina. l les 
meves afeccions són com la majoria de joves: sortir amb els amics, escoltar música, anar 
al teatre i al cinema ... 

Com et defineixes com a persona, és a dir, quins trets 
del teu caràcter destacaries més per què ens fem una 
idea de com ets? 

Pel que més em caracteritzo com a persona és que sóc 
oberta, amb inquietuds a la vida, però a la vegada tímida. 

Com et van proposar ser pubilla de la Penya? 

Ja des de sempre m'havia fet il·lusió el fet de poder ser pubi
lla d'alguna entitat i va ser a través d'un amic de la família, 
que es troba molt vinculat a la penya Blanc i Blava, que em 
van proposar de ser-ho. 

Què et va semblar l'experiència com a pubilla? 

Va ser una experiència molt gratificant i inoblidable ja que 
vaig complir una il·lusió que tenia des de la meva infantesa. 
Va ser un goig representar a la Penya Blanc i Blava, a tots els 
seus membres i al mateix temps al poble d'Ulldecona. 

Quins actes destacaries més de les Festes Majors? 

Tots els actes són importants ja que són molt diversos i està 
enfocat per a qualsevol tipus d'edat, però els que més des
tacaria són el ball de mantons, els bous, la nit del pregó, la 
nit del teatre, el concert de la Banda de Música ... 

Quins afegiries o canviaries? 

No canviaria ni afegiria res perquè penso que els actes que es 
proposen per a festes són molt diversos per a tot tipus de gent. 

Quina creus que ha de ser la funció de les pubilles durant 
la Festa Major? 

La principal funció de les pubilles és representar a l'entitat i al mateix 
temps al poble d'Ulldecona ja que donen vistositat a les festes. 

Parlem també una mica del nostre poble, què t'agrada 
més d 'Ulldecona? 

Tot i que no visc a Ulldecona em considero falduda ja que tota 

la meva família prové d'aquí, per tant, una de les coses que 
més valoro és la gent d'aquest poble perquè és molt acollidora 
i oberta amb la gent que ve de fora. Com a monuments desta
caria el castell, l'ermita de la Verge de la Pietat, l'església ... 

Què hi trobes a faltar o què creus que li sobra? 

Una de les coses que s'hauria de potenciar més en aquest 
poble és el tema de les comunicacions, sobretot l'autobús 
i el tren i, millorar part de les infrastructures i instal·lacions, 
entre les quals el pavelló polisportiu. 

Tot i el caràcter d'entitat cívica, la Penya Blanc i Blava és 
sobretot una penya de gent enamorada del futbol, practi
ques o segueixes com a aficionada algun tipus de discipli
na esportiva? T'agrada el futbol? 

Actualment no practico cap esport. El futbol no és una de 
les meves afeccions, però es pot dir que és l'esport que més 
segueixo perquè a casa meva es viu de molt a prop. 

Què coneixes del Reial Club Departiu Espanyol? 

És un club centenari de Barcelona. El seu camp històric va 
estar situat a Sarrià, però actualment està ubicat a l'estadi 
Olímpic. El seu president és Daniel Sànchez Llibre i actual
ment el seu jugador més destacat és Tamudo. 

Per últim dedica unes paraules a tots els socis de la 
nostra entitat. 

Als socis dir-los que segueixin recolzant a l'Espanyol, tal 
com ho han fet fins ara i que no perdin mai la il·lusió pel seu 
equip. 

Moltes gràcies, Alba, per les teves respostes i també per 
haver representat tan dignament la nostra penya, que tinguis 
molta sort en el futur, ara ja formes part de la petita història 
de la nostra Penya. 

Francesc Serra 
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Activitats 2005 

L'any dos mil cinc a estat un any, com tots, ple d'activitats 
a la nostra penya. Considerem fonamental aquest apartat 
en la vida de la mateixa. Al mes de maig vam presentar el 
setè numero de "Lo perica d 'Ulldecona" . Per segon any 
consecutiu vam nomenar un soci d'honor. Aquesta vegada 
vam elegir al campió local Adam Raga i vam aprofitar la 
presentació de la revista per fer-li l'homenatge. 

Els invitats van ser el, llavors, conseller Robert Hernando, 
el portaveu del 3.0 Josep Mª Piera i el nostre amic Josep 
Mª Pons. Va haver-hi un debat intens, com es ja avitual. 
Hernando es va defensar com va poder de les critiques a 
la gestió del Consell. .. pocs mesos desprès el més crític en 
Dani era ell, just quan li van treure la "cadira". 
Però la gran nit va ser al juliol amb la presència del presi-

dent. La veritat es que ens va decepcionar molt, vaja una 
mica més. No va saber aguantar la crítica. Ell està més 
acostumbrat a que quan va a les penyes sigui un passeig 
triomfal. Va cometre una errada monumental, indigna del 
president de l'Espanyol ; va di r que la penya d'Ulldecona 
érem quatre, va "amenaçar" en aixecar-se i marxar i final
ment, lo millor, que ell estava vetat a la penya d'Ulldecona, 
com pot estar vetat si estava allí? ... si els ànims ja estaven 
calents ho va acabar d'arreglar. Desprès ho va intentar re
conduir, però la seva imatge va quedar molt tocada. La nit 
va ser llarga, molt llarga. 

PENYA BLANC l BLAVA 

1~----

Al mes d 'agost, ... Alba Calduch, ens va representar com a 
pubilla. Al mes d 'octubre, coincidint amb les festes i fira de 
Sant Lluc és va celebrar per primera vegada la "Mostra cí
vica d 'entitats'', com no podia ser d'un altra manera la nos
tra penya va estar present i vam tenir el nostre stand amb 
un recull de totes les edicions de "Lo Perica d'Ulldecona" i 
informació i records del actes de la penya en els seus nou 
anys de vida. 

Finalment el mes de novembre, coincidint amb el partit 
que l'Espanyol va jugar contra el València, Adam Raga va 
fer la sacada d 'honor. Una bona representació de la penya 
va acompanyar a Adam al Estadi Olímpic. Aquest és un 
breu i ràpid resum de !'intensa vida de la penya durant el 
passat any. 
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Els SOCIS 

Antonio A. Bailan es un tipo, aparentemente, un 
poco extraño. Uruguayo, de Montevideo, afincado 
en l'Ampolla desde hace tres años, previo paso por 
Alemania. Socio de la penya de Ulldecona, del Es
panyol y de la Fundación; carnet Oro. Cuando nos 
dijo que quería ser socio de nuestra penya nos sor
prendió. Teníamos que hacer esta entrevista. ¿Cómo 
se puede ser tan perico en tan solo tres años en 
nuestra tierra? 

Mi padre fue jugador de primera división. Tenía un vecino 
y amigo que también lo fue. Este amigo se vino a Espa
ña a jugar en el R. Madrid, después fue entrenador del 
Espanyol. 

No me diga ... 

Si, yo era vecino de Pepe Emilio Santamaría. De ahí que, 
todavía en Uruguay, ya era seguidor del Espanyol. 

¿Como se vive el llegar de fuera y ser seguidor de 
un club que da mas sufrimientos que otra cosa? 

Bien; Muy bien. ¡El Espanyol es el mas grande! Yo vivo 
en Catalunya y tengo que ser de un equipo catalan ...... y 
el mas catalanes el Espanyol, también soy seguidor del 
Nàstic, el Espanyol lo fundaren unos catalanes el "otro" 
unos suizos. Si a eso le añadimos lo que os he explicado 
antes ya teneis la respuesta. 

Pero ser del Espanyol no es facil ... 

No, ser del otro equipo es mas facil, cierto. Pero sufrir 
siendo del Espanyol es muy bonito 

Habla de sufrir; este año nos hemos quedado "a 
gusto" sufriendo. ¡Vaya nochecita la del trece de 
mayo! 

Antonio A. Bailan 

¡Fue infernal!. 

¿Estaba en el estadio? 

Si. Tengo un amigo "culé", Fabio, al que estuve llamando 
cada diez minutes para que me informara de cómo iba 
el Alavés. No había cogido radio. Cuando Fabio me dijo 
que había marcada el Alavés le respondí; "estamos en 
segunda .. . ". A partir de ese memento ya tuve a Fabio al 
teléfono hasta el final. Cuando marcó Coro estaba "col
gado" del teléfono .. . ¡que locura! 

Esta temporada ha tenido dos caras; el sufrimiento 
y la Copa. ¿Estuvo en Madrid? 

No, no pude. Ese día llegaba mi mujer desde Alemania 
y tenía que ira recogerla al aeropuerto. Quedamos con 
otros "periecs", que tampoco se habían podido des
plazar, para cenar y ver el partido juntes. En el descan
so acabamos de cenar. Fue cuando mi mujer se fue a 
buscar un pastel que había comprado, lo desenvuelve y 
aparece el pastel con un gran escudo del Espanyol. Nos 
emocionamos todos. ¡Que bonito!. Mientras comíamos el 
pastel llegó el tercer gol. ¡Fantastico!. 

Para terminar Antonio; Lotina se va. ¿Le parece 
acertada su decisión? 

Lotina se ha ido en el memento justo. Lotina ha sido un 
crack; nos ha hecho ganar un Copa, ha mantenido el 
equipo en primera y ha sabido encontrar el memento 
para marcharse. 

Usted si que es un crack amigo Antonio. Otro 
"loco" del Espanyol. ¿Se puede estar cuerdo y ser 
del Espanyol?. ¡Qué locura mas bonita la nuestra! 

Narcís Ausensi 
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Tarragona: 
Plaça de la Font, 16 

(Plaça de l'Ajuntament) 
Tel. 977 25 30 46 

Salou: 
Cl Girona, 9 - 11 
Tel. 977 38 14 65 

Salou: 
Cl Valencia, 14 

Tel. 977 35 30 27 

Peñíscola: 
Avda. José Antonio, 4 

Tel. 964 46 75 18 
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